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Informace z Úřadu
  KontaKty a úřední hodiny oú

Adresa: U Silnice 151, 252 31 Všenory
Datová schránka r3qaw5f
Epodatelna: e–podatelna@vsenory.cz
Email: obec@vsenory.cz
Telefon: 257 711 010
Web: https://www.vsenory.cz

Úřední hodiny:
Pondělí: 8.00–12.00, Úterý: ZAVŘENO
Středa: 8.00–12.00 13.00–18.00
Čtvrtek: 8.00–12.00, Pátek: ZAVŘENO

Kontaktní osoby
Markéta Mulíčková, marketa.mulickova@vsenory.cz, 257 711 189
Jana Petrášková, jana.petraskova@vsenory.cz, 602 376 290
Mgr. Marie Kroka, mariya.revta@vsenory.cz, 257 711 010

Starosta obce: Ing. Roman Štěrba
Tel.: 257 711 189 
Email: starosta@vsenory.cz 
Místostarostka obce: Mgr. Alena Sahánková
Email: alena.sahankova@vsenory.cz, 

   důležitá tel. čísla a KontaKty
Jednotné evropské číslo tísňového volání: 112
Hasiči: 150
Záchranná služba: 155
Policie ČR: 158
Městská policie: 156
Městská policie Řevnice: 775 718 588 
Policie ČR, obvodní oddělení Řevnice: 974 882 740
GasNet – hlášení poruch plynu: 1239
Aquaconsult – hlášení poruch vodovodu a kanalizace: 
251 642 213 (v prac. době), 724 005 900
PORUCHOVÁ LINKA VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ  
(24 hodin denně) 605 385 645
ČEZ Distribuce a. s. – hlášení poruch el. sítě: 800 850 860
CETIN a. s. – hlášení poruch telekomunikační sítě: 238 461 111 
Krajská správa a údržba silnic Stč. kraje – dispečer zimní 
údržby: 723 353 179

   léKařsKá služba první pomoci
Fakultní nemocnice Motol, V Úvalu 84/1, Praha 5
Pohotovost pro dospělé: 224 438 590
Pohotovost pro děti: 224 433 652 – 653, 
Urgentní příjem: 224 433 650

   převoz nemocných 
Trans Hospital: 257 721 777, Mařákova 1080, Řevnice

   praKticKý léKař
Pro dospělé – MUDr. Petroušová, jen ordinace Dobřichovice: 
257 712 416, 728 329 219 
Dětská lékařka – MUDr. Petra Lefflerová: 774 554 081

   defibrilátor pro děti i dospělé 
Kulturní dům Všenory, Květoslava Mašity 294

   pečovatelsKá služba řevnice
739 571 947

   linKa seniorů 800 200 007
Anonymní bezplatná služba pro seniory a pečující osoby: 
pondělí – pátek 8–20 h.

   senior taxi
(www.zelenyostrov.eu) 720 971 125 – dovoz a doprovod 
k lékaři, do obchodu a na úřad 

   pohřební služba řevnice 603 828 934

   pošta všenory 273 136 212

   občansKé průKazy a cestovní 
doKlady 

Praha 2, Podskalská 19: 221 982 822
Černošice, Karlštejnská 259: 221 982 526,  
pro imobilní občany: 601 378 507

   stavební úřad pro všenory
Ref. Ing. Kateřina Vlastníková 257 711 402, 731 393 581
Vítova 2, 252 29 Dobřichovice, 
email: stavebnura@dobrichovice.cz

   matriční úřad pro všenory
257 712 478, 605 205 478
Vítova 61, 252 29 Dobřichovice, 
email: matrika@dobrichovice.cz

   Krizové linKy
Rosa centrum pro týrané a osamělé ženy: 602 246 102
Centrum pro osoby ohrožené domácím násilím – 
nonstoplinka: 283 892 772, info@acorus.cz, www.acorus.cz
Bílý kruh bezpečí – nonstop linka pro oběti kriminality 
a domácího násilí: 257 317 110

   život 90
komplexní pomoc seniorům, nonstop linka důvěry: 
800 157 157, email: seniortelefon@zivot90.cz, www.zivot90.cz 

   středisKo prevence a léčby 
drogových závislotí drop in

222 221 431, 222 221 124, stredisko@dropin.cz,  
www.dropin.cz, Karoliny Světlé 18, Praha 1
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p  �Instalovali jsme v lese 50 ks ptačích budek

p  �Nový přechod na Burze

Kulturní dům všenory 

Obdrželi jsme dotaci na  zateplení, fasádu a  fotovoltaickou elek-
trárnu na  střeše kulturního domu. Celkové náklady budou cca  
5 mil. Kč. Dotace se předpokládá okolo 55 %. Realizace proběhne 
během léta 2025.

úprava zeleně
Pokračujeme v úpravě prostoru okolo Glorietu novou výsadbou, 
dodáním dalšího mobiliáře, úpravou cest, budováním a renovací 
původních kamenných tarasů, instalací osvětlení. Přivedli jsme 
na  všenorský hřbitov i  ke  Glorietu elektřinu a  vodu. U  obecního 
srubu Vinetou se realizují venkovní sezení, informační cedule 
a vnitřní vybavení. 

les

Obdrželi jsme dotaci na  výstavbu suché nádrže v  lese, aby bylo 
možné zachytávat přívalové deště. Stále získáváme potřebná po-
volení. Náklady projektu jsou cca 5 mil. Kč.

V  květnu plánujeme podat žádost o  dotaci na  naučnou stezku 
v lese okolo kaple a úpravu lesních cest. 
Požádali jsme o změnu využití lesa z hospodářského na les zvlášt-
ního určení. 
Podali jsme žádost na Státní lesy o odkup dvou lesních pozemků 
v katastru obce Všenory ve vlastnictví státu. 
Rádi bychom na  jaro zahájili výsadku stromků na  holinách 
po kůrovcové kalamitě. 
 

sběrný dvůr
Je dokončena studie na vybudování sběrného dvora na pozemku 
za tratí a byl objednán projekt. Po dokončení projektu plánujeme 
podat žádost o dotaci. 

doprava
Je dokončen projekt na chodník od Sladovny po Burzu, čekáme 
ještě na jedno povolení. Pokud se nám ho podaří získat, realizovali 
bychom chodník ještě v první polovině roku. Je dokončen přesun 
zastávky U Kácovských na Burzu, čekáme na kolaudaci. Připravu-
jeme projekt a realizace finální podoby autobusových zastávek jak 
u železniční stanice, tak i Na Návsi. Je dokončena studie na okolí 
zastávky u železniční stanice. Zabýváme se dopravními úpravami 
v okolí I. a II. stupně školy. 

Měníme projekt na  komunikaci v  ulici Za  Kostelem z  asfaltu 
na žulové kostky. 
Připravujeme projekty na  vybudování mostku ke  kulturnímu 
domu a nové lávky přes potok za Zdenkou. 
 

úspory energií
Po  dokončení výměny 318 ks zdrojů veřejného osvětlení pra-
cujeme na  II. etapě výměny těchto zdrojů a  doplnění veřejného 
osvětlení v obci, včetně úseku v ulici U Silnice směrem k Panské za-
hradě, kde jsme získali stavební povolení. Na výměnu zbývajících  
cca 100 ks zdrojů veřejného osvětlení budeme žádat o  dotaci.  
Čekáme na vyhlášení dotace. 
Pracujeme také na dalších úsporných opatřeních na snížení spo-
třeby energií, například vybudování FVE na budově obecního úřa-
du – zde jsme také obdrželi dotaci a bude probíhat výběrové říze-
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ní na dodavatele. Zvažujeme vybudování FVE na  II. stupni školy. 
Obdrželi jsme dotaci na vypracování Místní energetické koncepce. 
Koncepce je již vypracována. 

škola a školka
Je připraven projekt na rekonstrukci a zvýšení kapacity mateřské 
školky z kapitoly MPSV na zřízení dětských skupin. Náklady na pří-
stavbu v této etapě by měly být okolo 20 mil. Kč bez DPH. Získali 
jsme stavební povolení, byla podána žádost o dotaci, rozhodnutí 
o dotaci by mělo být v nejbližší době. Dotace je 100 %. Projekt se 
musí dokončit a dvě třídy dětské skupiny otevřít do konce dub-
na 2026. Připravujeme pro školu další projekty – přístavba tříd 
na II. stupni školy – již je k dispozici projekt, studii na rekonstrukci 
I. stupně školy a možnou přístavbu tělocvičny. 

zubní ordinace v budově  
obecního úřadu
Je dokončena rekonstrukce, získávají se příslušná povolení. Je 
možné se již přihlásit k  paní doktorce na  emailu infovsenory@
bsmiledent.cz 

vybudování sportovního hřiště 
u Kovárny
Hřiště bylo dokončeno a předáno do užívání. Je možné zde hrát 
volejbal, malou kopanou, nohejbal, basketbal a tenis. Připravuje-

me rekonstrukci hasičárny, část by měla sloužit jako zázemí pro 
hřiště, včetně sociálního zařízení. Na jaře dojde k další výsadbě ze-
leně, doplnění některých hracích prvků. 
 

tři byty na staré poště 
Začala rekonstrukce budovy, kde byla dříve stará pošta na tři byty, 
každý cca 63 m2, dispozice 2+KK. Tyto startovací byty jsou určeny 
především pro mladé rodiny, ale přihlásit se mohou i jiné věkové 
kategorie, případně i občané z jiných obcí.   Byla schválena přísluš-
ná kritéria na výběrové řízení pro přidělení bytu. Bližší informace 
jsou na webových stránkách obce Všenory. Uzávěrka přihlášek je 
do konce března 2025. 

rybník louže
Zadali jsme biologický průzkum rybníka. Na základě tohoto prů-
zkumu bude rozhodnuto, zda bude rybník vybagrován, vyčištěn 
a opraven. 

p  �Fotovoltaická elektrárna na I. stupni školy o výkonu 43,45 kWp již 
byla dokončena a vyrábí elektřinu. 
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památky
Podali jsme žádost o dotaci na opravu fasády Kaple sv. Jana Křti-
tele. 

Roman Štěrba

rekultivace bývalé cihelny černolice
V roce 2023 se tu znovu objevila myšlenka tzv. rekultivace 
bývalé cihelny Černolice. Dle mého názoru, záměr není 
možné považovat za rekultivaci území, protože území bylo 
rekultivováno ukládáním odpadního materiálu a následně 
přirozenou sukcesí lesa v průběhu posledních cca 100 let. 
Záměr je tedy projekt na skládku odpadního materiálu 
ze stavební činnosti, který naruší i odstraní již probíhající 
přirozenou obnovu místního ekosystému a celý proces vrátí 
o cca 100 let zpět. 
Obec Všenory se spojila s obcí Černolice i městem Dobřichovice. 
V poslední době se k nám přidala i obec Řitka. Koordinujeme spo-
lečný postup. Realizací tohoto záměru by došlo k obrovským ne-
gativním důsledkům na náš život.
Byly zorganizovány i dvě petice proti tomuto záměru. 
Předkladatelem záměru je firma MATSHARK s.r.o., která sídlí v bu-
dově, kde podle obchodního rejstříku má na stejné adrese sídlo 
cca 2 995 firem. Nemá zaměstnance, za společnost vystupuje jen 
jednatel nebo pověřené osoby. Není vůbec jasné, kdo za  celým 
projektem stojí. 
Těsně před Vánoci předložila firma dokumentaci na  posouzení 
vlivů na životní prostředí, tzv. EIA. Začala běžet třicetidenní lhůta 
na  připomínky k  tomuto návrhu. Obec Všenory nechtěla nechat 
nic náhodě, a  proto objednala u  Sokol, Novák, Trojan, Doleček 
a partneři, advokátní kancelář s.r.o. vypracování našeho stanovis-
ka, které bylo na  kraj následně zasláno. Pan doktor Sokol se zú-
častnil veřejného projednání a kladl předkladateli velmi zajímavé 
otázky a uplatňoval připomínky. 
Podle zákona bylo nutné svolat do třiceti dnů veřejné projednání 
EIA k tomuto projektu. Toto projednání proběhlo 17. 2. 2025 v Kul-
turním domě Všenory, protože Černolice nedisponují žádným 
podobným prostorem, který by měl dostatečnou kapacitu. Přišlo 
přes 120 občanů ze Všenor, Černolic i okolních obcí poslechnout si 
„ušlechtilé úmysly“ zástupců investora. V sále se prakticky nenašel 
nikdo, kdo by těmto úmyslům věřil...
Jednání, místy bouřlivé, trvalo bezmála čtyři hodiny, kdy občané 
vznášeli dotazy a připomínky k projektu. V případě realizace pro-
jektu této skládky by došlo k obrovským negativním důsledkům 
v podobě zhoršení životního prostředí, zvýšení frekvence dopravy 

i  dalším dopadům vyplývajícím z  provozování této skládky. Dle 
našeho názoru je to podnikatelský záměr, který nemá s  rekulti-
vací nic společného. Středočeský kraj pořizoval z  tohoto jedná-
ní zvukový záznam, věříme, že bude k dispozici formou přepisu. 
Středočeský kraj objednal nezávislou studii, která má celý projekt, 
včetně předložených dokumentů a parametrů nezávisle posoudit. 
Na vypracování studie má odborník šedesát dnů. Následně bude 
rozhodnuto o dalším postupu. 

Roman Štěrba

p  �Jednání trvalo téměř 4 hodiny bez přestávky. Naprostá většina 
účastníků vydržela. Diskuse byla bohatá a také plodná. Bylo to velice 
zajímavé. 

informace sTArosTY
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rádi bychom vás informovali 
o vývoji v odpadovém 
hospodaření v naší obci. i přes 
každoroční enormní nárůst 
plateb za svoz a likvidaci 
odpadů se zastupitelé rozhodli 
nezvyšovat výši poplatků pro 
občany na rok 2025. na rozdíl 
od okolních obcí i města 
dobřichovice. ty poplatky 
zvyšují. Je to důsledek 
zdražování svozových služeb, 
které zahrnuje inflaci, tlak na růst 
mezd zaměstnanců a zvýšené 
náklady za uložení odpadu 
na koncových zařízeních.

přehledně v číslech:
■  Obec Všenory  

svoz 1x za 14 dní 
nádoba 120 l – 1 440 Kč,  
nádoba 240 l – 2 880Kč

■  Obec Lety  
svoz 1x za 14 dní 
nádoba 120 l – 3 120 Kč,  
nádoba 240 l – 6 240Kč

■  Město Dobřichovice  
svoz 1x za 14 dní 
nádoba 120 l – 2 808 Kč,  
nádoba 240 l – 5 616Kč

Sami zde můžete vidět, že poplatky ve Vše-
norech jsou opravdu velmi nízké a  tím 
i vstřícné ke všem zde žijícím občanům.
Tímto vstřícným krokem bychom Vás rádi 
požádali o  spolupráci při naší snaze sní-
žit množství odpadů a  tím ušetřit značné 
množství finančních prostředků vynalože-
ných z  obecního rozpočtu. Nedaří se nám 
snižovat objem komunálního odpadu, při-
tom vláda na  obce tlačí a  každým rokem 
snižuje limit v kg na jednoho občana za rok.

naše výsledky:
■  2020 – 310 t
■  2021 – 303,33 t

■  2022 – 278,81 t
■  2023 – 284,273 t
■  2024 – 284,783 t za cenu 1 630 173Kč

Všechny tyto váhy jsou pouze z  vývozů 
nádob od Vás občanů, nejedná se o svoz vel-
koobjemového odpadu ze sběrného místa, 
který též každoročně narůstá.

Velkou zátěží pro rozpočet je také svoz 
BIO odpadu, za  rok 2022 jsme zaplatili 
Kč 353 848, za  rok 2023 Kč 432 463 a  rok 
2024 Kč 662 096 . Proto bychom byli rádi, 
kdybyste běžný zahradní odpad kompos-
tovali na vlastních zahradách. Domníváme 
se, že kompost na  zahradu patří a  přináší 
zahradě nemalý užitek jak v podobě pěsteb-
ního místa, tak i  jako zásobárna kvalitní 
zeminy. Také není možné při rekonstrukci 
zahrad odvážet bio odpad na sběrné místo, 
které je určeno pro převzetí malého přimě-
řeného množství z obvyklé činnosti na za-
hradě. Firmy na úpravy zahrad jsou povin-
né si zabezpečit odstranění odpadu na své 
náklady v  kompostárnách. Bio odpad se 
do nádob i na  sběrné místo odkládá vždy 
bez obalů – žádné sáčky, ani eko, plachty, 
pytle!

Další finanční zátěží je neustále se opa-
kující scénář – odkládání odpadů mimo 
nádoby k  tomuto určené. Pytel, igelitová 

taška, krabice položená vedle (poloprázd-
ného) kontejneru je v  první řadě totální 
neúcta k  práci druhých a  též je to zaklá-
dání černé skládky, za  kterou dle zákona 
hrozí velký finanční postih. Nevíme, co 
k  takovému chování lidi vede, domnívají 
se snad, že je v obci provozována bezplat-

ná služba, která zabezpečí, že jejich odpad 
vezme do svých rukou a roztřídí do správ-
ných kontejnerů? Ne, takovou službu v obci 
nemáme. Taky máme zaznamenány nejkři-
klavější případy, možná je zveřejníme. To-
též platí i  o  podnikatelích, kteří likvidují 
odpad ze své podnikatelské činnosti. Na-
účtují zákazníkovi likvidaci odpadu a  pak 
zdarma umístí tyto odpady do  obecních 
kontejnerů. Zvláště aktivní je jedna šedá 
dodávka Volkswagen... Takový jeden jejich 
nájezd prakticky zaplní kontejnery na plast 
a na papír u hradla. Samozřejmě SPZ i další 
údaje máme a budeme vše řešit s příslušný-
mi orgány. 

K odpadům se váže i prosba pro ty obča-
ny, kteří využívají místní ALZA box. Po vy-
zvednutí balíku prosím nenechávejte obaly 
od zboží volně na přilehlé lavičce, ani neod-
kládejte plastové sáčky a  papírové krabice 
do  popelnice, která slouží pouze jako ná-
doba na zbytkový komunální odpad a patří 
obecnímu úřadu. Buď si své balíky odneste 
domů v  celku, případně vytříděné obaly 
můžete odnést pár kroků ke  kontejnerům 
pod bývalou samoobsluhou Všemart.

Děkujeme všem, kterým není lhostejné, 
kde a jak žijí, a snaží se svým životním sty-
lem o snižování odpadů.

Markéta Mulíčková

Odpadové hospodářství 
ve Všenorech a výhled  
na rok 2025

informace Z úřADu
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Usnesení Ze ZAseDání ZAsTuPiTelsTVA

usnesení 
z 13. zasedání zastupitelstva obce všenory 
konaného dne 11. prosince 2025 v sále oú, u silnice 151 ve všenorech

Zastupitelstvo obce Všenory bere na vědomí:

Návrh rozpočtu VOK Mníšek Pod Brdy na rok 2025 s parametry příjmy Kč 3 153 200 výdaje Kč 3 153 200

Návrh Střednědobého výhledu VOK Mníšek Pod Brdy na roky 2026 až 2028 s parametry příjmy pro rok 2026 Kč 3 150 000 a výdaji  
Kč 3 440 000 pro rok 2027 s příjmy Kč 3 200 000 a výdaji Kč 3 530 000, pro rok 2028 s příjmy Kč 3 200 000 a výdaji Kč 2 000 000 

Návrh rozpočtu DSO RDB na rok 2025 s parametry příjmy Kč 386 197 a výdaji Kč 329 997

Návrh Střednědobého výhledu rozpočtu DSO RDB na roky 2025, 2026, 2027 s parametry Příjmy Kč 386 197 výdaje Kč 329 997

Návrh rozpočtu na rok 2025 DSO Pobero s parametry příjmy Kč 600 850 a výdaje Kč 223 250 

RO 11 v pravomoci starosty s parametry snížení a zvýšení příjmů a výdajů Kč 300 000 

Kalkulaci vodného a stočného pro obec Všenory
UPLATŇOVANÁ CENA pro vodné, stočné Kč/m3 ř. 18 / ř. 19 66,68 70,67
UPLATŇOVANÁ CENA pro vodné, stočné + DPH Kč/m3 ř. 20 + DPH 74,68 79,15

Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje:

Usnesení 1/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje jako ověřovatele zápisu Alenu Sahánkovou, Kateřinu Samojskou a jako zapisovatele Daniela Graafa. 

Usnesení 2/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje program 13 . zasedání včetně navržených změn: 
1. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele
2. Kontrola minulého zápisu
3. Schválení programu
4. Rozpočet obce Všenory na rok 2025
5. Schválení příspěvku pro Školu a školku Josefa Kubálka Všenory na rok 2025
6. Rozpočet Škola a školka Josefa Kubálka Všenory na rok 2025
7. Rozpočtové opatření č. 1/2024 Škola a školka Josefa Kubálka Všenory 
8. Schválení příspěvku pro Středisko volného času Všenory na rok 2025
9. Rozpočet Střediska volného času Všenory na rok 2025
10. Střednědobý výhled rozpočtu SVČ Všenory na roky 2025 až 2027
11. Rozpočet VOK Mníšek Pod Brdy na rok 2025
12. Střednědobý výhled rozpočtu VOK Mníšek Pod Brdy na roky 2026 až 2028
13. Rozpočet DSO RDB na rok 2025 
14. Střednědobý výhled rozpočtu DSO RDB 2025 až 2027
15. Rozpočet DSO Poberounské odpady na rok 2025
16. Rozpočtová opatření obce Všenory
17. Obecně závazná vyhláška obce Všenory odpady 
18. Nájemní smlouva na byt Karla Majera č.p. 93 Všenory
19. Ceny za vodné a stočné na rok 2025 
20. Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací – tvorba rezervy 
21. Koncesní řízení na provozovatele vodohospodářského majetku obce Všenory 
22. Zplnomocnění starosty k závěrečnému rozpočtovému opatření za rok 2024
23. Záměr rekonstrukce budovy hasičárny
24. Záměr rekonstrukce Kaple sv. Jana Křtitele
25. Věcné břemeno Smlouva o věcném břemeni ČEZ pozemek č. 904/3 
26. Věcné břemeno pozemek LV č. 10001 – Smlouva o smlouvě budoucí CETIN
27. Souhlas s podáním žádosti o dotaci – přesun zastávky a chodník Burza – ze SFDI
28. Podmínky přidělení bytů na staré poště – č.p. 371
29. Vyhlášení podmínek dotace pro spolky a sdružení 2025
30. Dodatek č. 3 ke Smlouvě na sběr, přepravu a nakládání s komunálními odpady
31. Diskuze
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Usnesení Ze ZAseDání ZAsTuPiTelsTVA

Usnesení 3/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje rozpočet obce Všenory na rok 2025, který je schodkový, s příjmy 40 929 000 Kč, výdaji 
59 201 000 Kč a splátkami úvěrů 1 326 000 Kč v navržené struktuře bez úprav. Schodek ve výši 19 598 000 Kč je kryt prostředky 
z minulých let. 

Usnesení 4/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje příspěvek pro Školu a školku Josefa Kubálka, příspěvková organizace Karla Majera 370, 
252 31 Všenory na rok 2025 ve výši 4 000 000 Kč. 

Usnesení 5/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje rozpočet Školy a školky Josefa Kubálka, příspěvková organizace Karla Majera 370,  
252 31 Všenory na rok 2025 s příjmy a výdaji 46 840 000 Kč

Usnesení 6/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje rozpočtové opatření č.1 Školy a školky Josefa Kubálka, Karla Majera 370, 252 31 Všenory 
na rok 2024 s parametry zvýšení příjmů 0 Kč  a zvýšení výdajů ve výši Kč 0 Kč. 

Usnesení 7/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje příspěvek pro Středisko volného času Všenory, příspěvková organizace, Karla Majera 371, 
252 31 Všenory na rok 2025 ve výši 240 000 Kč. 

Usnesení 8/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje rozpočet Střediska volného času Všenory, Karla Majera 371, 252 31 Všenory na rok 2025 
s příjmy 11 939 000 Kč a výdaji ve výši 11 939 000 Kč. 

Usnesení 9/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu SVČ Všenory na roky 2025 až 2026 s parametry výdaje 
a příjmy 2025 Kč 11 939 000,  2026 Kč 11 580 000  a 2027 Kč 11 704 000.

Usnesení č. 10/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje Rozpočtové opatření č. 12 se zvýšením příjmů o Kč 1 500 000 a zvýšení nákladů  
o Kč 1 500 000 

Usnesení č. 11/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje obecně závaznou vyhlášku na odpady

Usnesení č. 12/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje Dodatek č.9 k Nájemní smlouvě na byt ze dne 30.6.2014 v objektu Karla Majera 93, Všenory – 
doba nájmu od 1.1. 2025 až 30.6. 2025, nájem Kč 12 742/měsíc a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu jeho podpisem.

Usnesení č. 13/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje tvorbu rezervy na financování obnovy vodovodů a kanalizací pro rok 2024 ve výši 
970 000 Kč.

Usnesení č. 14/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje vítěze řízení na zadání koncese malého rozsahu na služby, zadávanou mimo režim 
zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, na provozování vodovodů a kanalizace obce Všenory, s názvem VÝBĚR 
PROVOZOVATELE VODOHOSPODÁŘSKÉHO MAJETKU OBCE VŠENORY, kterým se stala společnost AQUACONSULT spol. s r.o., 
IČ: 7475 36 209, Dr. Janského 953, 252 28 Černošice, s cenou pro rok 2025 vodného 74, 68 1m³/Kč, stočného 79,15 1m³/Kč, 
a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu, aby po uplynutí příslušných lhůt a provedení odpovídajících procedur se společností 
AQUACONSULT spol. s r.o., podepsal koncesní smlouvu. Zastupitelstvo tímto usnesením současně revokuje své usnesení ze dne  
29. 4. 2024 č. 8/10/2024, neboť koncesní řízení, na základě kterého zastupitelstvo rozhodovalo 29. 4. 2024, bylo zrušeno. 

Usnesení č. 15/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory pověřuje starostu provedením posledního rozpočtového opatření roku 2024. Starosta rozpočtové 
opatření provede a na prvním zasedání roku 2025 bude o změnách ZO informovat. 

Usnesení č. 16/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory souhlasí se záměrem rekonstrukce hasičárny na sklad a zázemí pro sportovní hřiště a pověřuje 
starostu Ing. Romana Štěrbu zadáním projektu i zajištěním administrativních záležitostí.
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Usnesení Ze ZAseDání ZAsTuPiTelsTVA

Usnesení č. 17/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory souhlasí se záměrem rekonstrukce Kaple Sv. Jana Křtitele a souhlasí s podáním žádosti o dotaci 
z programu MZE Dotace na údržbu a obnovu kulturních a venkovských prvků pro rok 2025 a zadáním odpovídajících projektů 
a posudků pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu.

Usnesení č. 18/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory souhlasí s návrhem Smlouvy o zřízení věcného břemene-služebnosti č. IP-12-6020693/01 Květoslava 
Mašity p.č. 903/1 uzavírané se společností ČEZ a.s., za cenu Kč 2000 a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu jejím podpisem. 

Usnesení č. 19/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory souhlasí s uzavřením Smlouvy o smlouvě budoucí o věcném břemeni se společností CETIN, a.s. 
v předloženém znění v souvislosti s budováním infrastruktury k optickému internetu v obci Všenory na pozemcích parc. č. 372/3, 
359/1, 344/1, 344/2, 345/6, 610/1, 610/2, 609/1, 963, 944, 645, 654, 782/12, 782/10, 834, 845/1, 602/8, 602/3, 601/6, 559/1, 559/4, 
401, 559/8, 559/9, 559/13, 559/5, 559/7, 559/3, 559/2 (přípojka do 100 m), 359/1, 344/2, 944, 625/4, 625/3, 665, 645, 654, 782/12, 
834, 601/6, 559/1, 559/4, 401, 559/8, 559/14, 559/9, 559/10, 559/13, 559/5, 559/3, 559/2, 407, 601/2, 782/8, 782/10 (nová trasa) 
zapsané na LV č. 10001, pro katastrální území Všenory, obec Všenory, u Katastrálního úřadu pro Středočeský kraj, katastrální 
pracoviště Praha-západ za cenu 5460 Kč a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu jejím podpisem. 

Usnesení č. 20/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory souhlasí se záměrem podání žádosti o dotaci na přesun autobusové zastávky na Burze a na projekt 
chodníku od Sladovny po Burzu z programu SFDI a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu zajištěním administrativních záležitostí. 

Usnesení č. 21/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje zřízení komise pro vypracování kritérií a podmínek na přidělení třech bytů v objektu Stará 
pošta ve složení Roman Štěrba, Alena Sahánková, Michaela Formánková, Kateřina Jirásková, Stanislav Kostiha. Na dalším zasedání 
zastupitelstva budou tato kritéria i podmínky projednány a případně schváleny. 

Usnesení č. 22/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje k Zásadám pro poskytování neinvestičních účelových dotací z rozpočtu obce Všenory, které 
zůstávají v platnosti, dodatek pro rok 2025, kterým se stanoví následující: 
Lhůta pro podání žádosti na rok 2025 je stanovena do 20. 1. 2025.
Vyhodnocení žádostí na rok 2025 provede zastupitelstvo obce na svém nejbližším zasedání po 20. 1. 2025. 

Usnesení č. 23/13/2024
Zastupitelstvo obce Všenory schvaluje dodatek č. 3 ke Smlouvě na sběr, přepravu a nakládání s komunálními odpady se společností 
POBERO, s.r.o. a pověřuje starostu Ing. Romana Štěrbu jeho podpisem.

dne 11. 12. 2024

Zapisovatel: Daniel Graaf 

Ověřovatelé: Alena Sahánková, Kateřina Samojská 

Starosta: Roman Štěrba



10   Všenorský ZPrAVoDAJ

PrÁVní PorADnA

spoluvlastnictví nemovitosti 
je běžným jevem, který může 
nastat například dědictvím, 
při rozvodu nebo společným 
nákupem nemovitosti více 
osobami. ne vždy však takové 
spoluvlastnictví funguje 
harmonicky. 

V poslední době se občas může stát ter-
čem spekulativních obchodníků, kteří 

využívají tzv. „flipování“. Co to znamená 
a jak se tomu lze bránit?

Jak spoluvlastnictví funguje?
Spoluvlastnictví znamená, že více osob vlast-
ní jednu nemovitost, a to nejčastěji ve formě 
ideálních podílů. To znamená, že spoluvlast-
níci nevlastní každý určitou konkrétní část 
nemovitosti, ale každému z nich náleží podíl 
na nemovitosti jako celku. Každý spoluvlast-
ník pak má právo podílet se na užívání celé 
nemovitosti, resp. jakékoliv její části, ledaže 
se spoluvlastníci mezi sebou dohodnou ji-
nak. Spoluvlastníci se mohou mezi sebou 
dohodnout (ústně či písemně), že každý 
z nich bude užívat konkrétní část nemovitos-
ti. V případě prodeje podílu však tato doho-
da nového spoluvlastníka nezavazuje.

O  správě společného majetku rozhodují 
spoluvlastníci společně. Hlavním pravi-
dlem je, že o běžné správě rozhoduje většina 
spoluvlastníků, zatímco u zásadních otázek 
(například prodej celé nemovitosti) je nutný 
souhlas všech.

spekulativní výkupy podílů: Jak 
funguje „flipování“?
V posledních letech se rozmáhá praxe, kdy 
spekulanti kupují jednotlivé spoluvlastnické 
podíly v nemovitostech, často za výhodných 
podmínek od  spoluvlastníků, kteří nemají 
o majetek zájem, dostali se do finančních po-
tíží nebo nechtějí ve spoluvlastnictví setrvat 
například z důvodu neshod ohledně správy 
či užívání nemovitosti s ostatními spoluvlast-
níky. Poté se snaží pod cenou vykoupit i zby-

lé podíly od ostatních spoluvlastníků a celou 
nemovitost pak se ziskem prodat. Pokud se 
jim nepodaří dosáhnout odkupu za  nízkou 
cenu, mohou se snažit situaci vyhrotit napří-
klad tím, že nemovitost využívají v rozporu 
s dohodami, pronajímají ji problematickým 
nájemníkům nebo blokují důležitá rozhod-
nutí. Proti takovému šikanóznímu jednání 
jednoho ze spoluvlastníků existuje ochrana 
právě v pravidlech, která zákon stanoví pro 
správu či užívání spoluvlastnictví, domoci se 
jí však dotčení spoluvlastníci případně musí 
cestou soudní. Faktem je, že do toho se mno-
ha spoluvlastníkům nechce vkládat energii či 
finance a často spekulantům ustoupí.

Jaké jsou možnosti, jestliže 
chce někdo ze spoluvlastníků 
nemovitosti svůj podíl prodat?
1. předkupní právo (omezené)
Do roku 2020 měli spoluvlastníci předkupní 
právo k  podílu, který byl na  prodej. Před-
kupní právo znamená povinnost prodávají-
cího spoluvlastníka nabídnout podíl nejprve 
ke  koupi dalším spoluvlastníkům nemovi-
tosti, a  to za  stejných podmínek, za  jakých 
hodlá nemovitost prodat. Jinými slovy, po-
kud má někdo předkupní právo k  nemovi-
tosti, může tuto nemovitost zakoupit před 
tím, než ji vlastník nabídne jiným zájemcům.

Po  změně občanského zákoníku náleží 
předkupní právo spoluvlastníkům nemo-
vitosti jen v případě, že jde o podíl získaný 
děděním, avšak pouze po  dobu 6 měsíců 
od doby, kdy takové spoluvlastnictví vznik-
lo. Pokud se tedy některý ze spoluvlastníků 
rozhodne k prodeji svého podílu po této lhů-
tě, spoluvlastníci nemusí být o prodeji vůbec 
informováni a  nemají možnost do  prodeje 
(například uplatněním předkupního práva) 
zasáhnout. 

Zákonné předkupní právo v  současné 
době tedy prakticky neexistuje. Spoluvlast-
níci mají nicméně možnost si toto právo 
zřídit smluvně a jako právo věcné jej zanést 
do  katastru nemovitostí. Je to v  současné 
době jediná možnost, jak při zachování spo-
luvlastnictví mít alespoň nějakou možnost 
zabránit převodu podílu do cizích rukou.

2. dohoda mezi spoluvlastníky
Nejlepším způsobem, jak se vyhnout pro-
blémům, je domluva mezi spoluvlastníky. 
Pokud se například plánuje prodej nemovi-
tosti, je vhodné, aby se všichni spoluvlastní-
ci dohodli na společném postupu.

3. nabídka odkupu podílu
Pokud jeden ze spoluvlastníků nabízí svůj 
podíl k prodeji, mohou jej odkoupit ostatní 
spoluvlastníci a tím zabránit vstupu speku-
lanta do spoluvlastnictví. Bez předkupního 
práva je však čistě na prodávajícím, kterou 
nabídku upřednostní.

4. vypořádání spoluvlastnictví 
soudní cestou
Jestliže dohoda není možná a spoluvlastní-
ci nechtějí být ve  spoluvlastnictví, mohou 
se obrátit na  soud. Ten může rozhodnout 
o tom, že:
■  některý ze spoluvlastníků podíl odkoupí,
■  nemovitost bude prodána a  výtěžek roz-

dělen,
■  nemovitost bude fyzicky rozdělena (po-

kud je to možné).

5. opatrnost při uzavírání smluv
Jestliže dostanete nabídku na odkup podílu, 
je důležité pečlivě prověřit kupujícího a zjis-
tit jeho záměry. Mnohdy spekulanti nabízejí 
lákavé podmínky, ale ve  výsledku se může 
ukázat, že jde o strategii k získání kontroly 
nad celou nemovitostí.

závěr: spolupráce je klíčem
Spoluvlastnictví nemovitosti může být kom-
plikované, zejména pokud mezi spoluvlast-
níky panují neshody. Nejlepší prevencí proti 
spekulativním výkupům je informovanost 
a  spolupráce mezi spoluvlastníky. V  přípa-
dě pochybností je vždy vhodné poradit se 
s  právníkem a  neprodávat svůj podíl pod 
nátlakem nebo bez důkladného zvážení 
všech možností.

Mgr. Kateřina Jirásková
Budeme rádi za vaše další náměty. 

Těšíme se na ně i na vaše případné dotazy.

Spoluvlastnictví nemovitosti: 
Jak se bránit spekulativním  
výkupům podílů?



Všenorský ZPrAVoDAJ   11   

zdraVotní PÉČe

změna v ordinaci praktického lékaře

Za praktickým lékařem, pokud chodíte k MUDr. Miroslavě Petrou-
šové, bude nutno jet do její ordinace v Dobřichovicích. Paní dok-
torka se omlouvá, ale není v jejích fyzických ani psychických silách 
zvládat dvě ordinace. V  posledních letech se práce praktických 
lékařů exponenciálně navýšila. 

Paní doktorku najdete na adrese: 
ViciMed, s.r.o.
PRAKTICKÝ LÉKAŘ
MUDr. Miroslava Petroušová, MBA
Zdravotní sestra Iveta Ballýová
Dobřichovice
Březová 341
tel: 257 712 416

Je možné využít možnosti objednání e-receptů mailem: miroslava.
petrousova@gmail.com
Elektronický recept je možné poslat na mobil, mail, do lékárny.

rádi bychom vás požádali 
o spolupráci při udržování pořádku 
na dětských hřištích.

Samozřejmě rozumíme sdílení dětských hraček (koloběžky, dětská 
autíčka a podobně), ale v případě, že jsou hračky poškozené a ne-
funkční, prosíme o jejich odklizení do kontejnerů.
To samé s běžnými odpadky – svačiny, lahve, dětské použité pleny. 
U obou hřišť jsou v docházkové vzdálenosti pár metrů kontejnero-
vá stání na tříděný odpad.
Děkujeme Vám za ohleduplnost

Markéta Mulíčková

zachránit život může 
každý z nás s pomocí 
defibrilátoru (aed)

Defibrilátor, který opatřila obec Všenory, je umís-
těn v kulturním domě hned u vchodu. Ovládání 
je tak jednoduché, že to zvládne každý, dokonce 
i malé dítě. 
Použití u pacienta, který upadne do bezvědomí: 
Po stisknutí startovacího tlačítka vás sám přístroj 
hlasově navádí, jak máte postupovat po celou 
dobu, dokud nepřijede záchranka. To je vše, co 
potřebujete vědět. Pozn.: Záchranku je třeba 
zavolat ihned.

Kulturní dům Všenory 
(Literární kavárna, 

Všenorská knihovna 
a Muzeum Všenory) 

bude 
o velikonočních svátcích 

18. 4. – 21. 4. 2025
z provozních důvodů 

uzavřen.

Přejeme krásné prožití 
velikonočních svátků!
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co nového ve všenorské knihovně

V lednu a únoru jsme doplnili knižní fond o řadu nových knih.
Pro mládež jsme zakoupili knihy od Colleen Hooverové, americké 
spisovatelky.
Těšíme se na zpětnou vazbu.

Všenorská knihovna se také v letošním roce zapojila do celostátní 
akce Noc s Andersenem. Tradičně to nebude noc, ale odpoledne, 
tentokrát s pohádkou Kouzelný meč.

Divadelní soubor Hooroch zahraje dětem pohádku Kouzelný meč 
Po  pohádce budeme s  dětmi řešit malou záhadu: Žil Jan Žižka 
ve Všenorech? Na závěr odpoledne promítnutí krátkého ani-
movaného filmu Jan Žižka vyrobeného pro Husitské muzeum 
v Táboře u příležitosti 600. výročí úmrtí Jana Žižky – autorů Václava 
Kodýma a Jana Míky. Programu se tradičně zúčastní děti ze školní 
družiny, ale program je určen i pro veřejnost. 

80. výročí konce 2. světové války 
Všenorská knihovna se zapojila do vzpomínkových akcí k 80. vý-
ročí konce 2. světové války. Spolupracuje v této oblasti se základní 
školou. 

nabídka turistických razítek  
Pro turisty a ostatní návštěvníky Kulturního domu Všenory má Vše-
norská knihovna bohatou nabídku pohlednic a řadu turistických 
razítek. Na požádání otiskneme razítka na  zakoupené pohlednice. 
Autorem razítek je všenorský výtvarník Jan Maget. 

čtení pro děti mateřské školky 
Rádi bychom poděkovali Aleně Pražské, která už delší dobu 
předčítá dětem z mateřské školy. Od března se bude předčítání 

všenorská knihovna 
a informační centrum  

berounka

muzeum všenory
Katalog knihovny: 
katalog.vsenory.cz

tel.: 730 899 881, 607 263 700, 
email: knihovna@vsenory.cz

Otevírací hodiny: středa až neděle 14:00-18:00

VšenorskÁ knihoVna A inForMAČní CenTruM BerounkA
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konat na galerii Všenorské knihovny, aby děti nasály atmosféru 
knihovny. Alena Pražská nám chodí do knihovny pomáhat jako 
dobrovolnice, takže se v dětské části Všenorské knihovny dobře 
vyzná.

školní lekce pro žáky i. stupně 
základní školy
Jana Müllerová se věnuje dětem I. stupně základní školy. Učitelky 
dochází s  dětmi v  dopoledních hodinách do  knihovny. Součástí 
programu je možnost vypůjčit a vrátit knihu. Hodně dětí pak při-
chází do knihovny samo nebo přivede rodiče, což je pozitivní. Nic 
z toho by se ale nekonalo, kdyby nebylo obětavých učitelek a stej-
ně obětavé knihovnice Jany Müllerové. 

Křížem krážem naším krajem 
Řečnická přehlídka řečnických a prezentačních dovedností s ná-
zvem „Křížem krážem naším krajem“ se bude konat 16. 5. 2025 již 
po desáté, podruhé v Kulturním domě Všenory. Všenorská knihov-
na pomáhá žákům II. stupně všenorské základní školy, kteří se 
na ni obrátí, s výběrem literatury z fondu Všenorské knihovny.

i diplomanti se obracejí na všenorskou 
knihovnu
Rádi odpovíme na  odborné dotazy autorů článků či publikací 
nebo diplomantů, pokud samozřejmě víme odpovědi na  jejich 
dotazy. Pokud není v  našich silách pomoci, poněvadž nemáme 
odpovídající informační zdroje, snažíme se najít relevantní infor-
mační zdroje mimo Všenorskou knihovnu či Muzeum Všenory. 
Jsme velice rádi za zpáteční vazbu.

Kde hledat digitální informace? 
S touto otázkou se občas setkáme. Zde je pár tipů. 

Digitální informační agentura DIA – expertní centrum pro di-
gitalizaci státu se statusem správního úřadu. 
DIA postupně převzala do správy:
Portál občana – základní rozcestník k  digitálním službám státu 
https//porta.gov.cz. 
Datové schránky – systém pro elektronickou komunikaci nejen 
s  úřady, jehož základní výhodou je ověření totožnosti vlastníka 
schránky – https//info.mojedatovaschranka.cz. 
Czech Point (Český Podací Ověřovací a Informační národní termi 
nál) – univerzální kontaktní místo veřejné správy, které koncent 
ruje činnosti několika úřadů. Vedle úřadů jsou Czech Pointy také 
na poštách. 
Identita občana – systém prokazování totožnosti pro přihlašová-
ní k elektronickým službám (státem provozovaná obdoba bankov-
ní identity). 
E-doklady – mobilní aplikace, která umožňuje prokázání totož-
nosti bez fyzické karty – https//edoklady.gov.cz/. 
Evropská digitální peněženka – náhrada fyzických dokumentů 
na  prokázání totožnosti (občanský průkaz, řidičský průkaz atd.) 
a dalších oficiálních potvrze-ní, certifikátů apod., která bude jed-
notně uznávaná na území celé Evropské unie. Fungovat by měla 
od konce roku 2026 – https//eudiw.dia.gov.cz/. 
Rada vlády pro informační společnost – stálý řídící a  poradní 
orgán vlády zabývající se reformou a rozvojem digitálních služeb 
ve veřejné správě. Kromě podílení se na tvorbě strategických do-
kumentů provozuje platformu Digitální Česko – platforma sdru-

žující především propagační a vzdělávací aktivity související s roz-
vojem digitálních služeb státu. https//www.cesko.digital 

Alena Sahánková
Zdroj: HÁJEK, Roman a PLISKOVA, Kamila. 

Jak se vyznat v digi džungli. 
Čtenář. 2025, č. 1, s. 25-28. ISSN 0011-2321. 

všenorské muzeum
V únoru 2025 byla instalována rozsahem nevelká výstava z historie 
všenorského skautingu, avšak významem zachovalých předmětů 
značná. Anna Hojerová, přezdívkou Akela, dlouholetá skautská ve-
doucí, věnovala muzeu několik družinových vlajek a  pár kousků 
oblečení ze skautských krojů. Všenorská knihovna doplnila publi-
kace a výstava je na světě. 
Přidáváme vzpomínku Akely:

„V roce 1943 založil v Horních Mokropsích první ilegální junáckou dru-
žinu ústřední místonáčelník Junáka, prof. Jaromír Preininger. Bylo to 
za války, Junák byl zakázán a činnost byla přísně trestána. V té době se 
scházelo 8 chlapců s profesorem Preiningerem ve starém lomu v lese. 
Tento lom podle načervenalé barvy kamene nazvali „Červená skála.“  
Po ukončení 2. světové války v roce 1945 byly založeny chlapecký od-
díl Horní Mokropsy a pak chlapecký oddíl ve Všenorech. Poté násle-
dovaly též dívčí oddíly, ale všenorský dívčí oddíl brzy zanikl. Vedoucí 
chlapeckého oddílu byl bratr František Štorek, dívčí vedoucí sestra 
Mili Čubová. Později chlapce vedl bratr Jindřich Zikmundovský, míst-
ní učitel. První členové chlapeckého oddílu skládali slib v  létě 1946 
na Červené skále, děvčata na  faře (neměla klubovnu).  Mezi chlapci 
byl Miloš Hojer – Logan a  později Jaroslav Kraml – Robin, oba poz-
dější skautští vůdci. Mezi děvčaty vynikala Anna Hojerová – Akela, též 
skautská vůdkyně. V letech 1945–1949 se konaly 3 letní tábory. V roce 
1949 však musely junácké oddíly svou činnost ukončit.“

Alena Sahánková

p  �Uchovala se i vlajka z Horních Mokropes.

  �Košili nosil skaut z oddílu z Horních Mokropes,  
pravděpodobně Miloš Hojer – Logan
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školní úvodník

„Jsme školou otevřenou, podporující a inspirující se 
k inspirování. Společně překonáváme překážky a zažíváme 
úspěchy.“
Učíme se, abychom dobře učili, inspirujeme se v  jiných školách 
i  na  vzájemných setkáních ve  sborovnách v  tzv. Učících se sku-
pinách. Také jsme inspirací. Těší nás, že nás oslovily některé školy 
z našeho regionu, abychom se s nimi podělili o naši cestu k hodno-
cení jinak. Ve škole pořádáme pro tyto školy workshopy.
V průběhu školního roku si s dětmi na základní škole připomíná-
me letošní výročí konce 2. světové války celoškolním projektem 
Never again. Některé výstupy a fotografie z projektu bude možné 
si prohlédnout během benefičního odpoledne 26. 4. 2025 v části 
určené prezentaci školy. Do konce školního roku nás čeká mnoho 
událostí. Zveme Vás na ně.
■  Den otevřených dveří v  základní škole. V  úterý 11. 3. od  8 

do 9:40 hodin se můžete přijít podívat do školy i do hodin výu-
ky. U vchodu vás uvítají starší žáci a zavedou vás, kam si budete 
přát.

 Zápis do školy 22. 4.
■  Triády od 24. 4. Již tradičně budou čtrnáct dnů probíhat tříd-

ní schůzky formou setkání tří stran – žák, rodiče, učitel. Věříme 
tomu, že tato setkání jsou užitečná pro všechny, vytvářejí klidný 
prostor pro individuální rozhovory nad žákovým učením se.

■  Zápis do školky 6. 5.
■  Benefice spolu se školní prezentací bude letos v sobotu od-

poledne 26. 4. Věřte, že se opět bude na co těšit! 
■  Řečnická přehlídka Křížem krážem naším krajem. V  pátek 

16. 5. se sjedou do kulturního domu ve Všenorech zástupci žáků 
a učitelů našich spřátelených škol na 10. ročník. Tématem letoš-
ního ročníku bude výročí konce 2. světové války.

■  Závěrečné práce žáků. Slavnostní prezentace závěrečných pra-
cí 9. tříd jsou naplánovány na dva termíny koncem května. Pre-
zentace 5. tříd, závěrečné práce na konci 1. stupně, proběhnou 
na začátku června.

■  Rozloučení s předškoláky 19. 6. se bude konat na školkové za-
hradě.

■  Vyvádění deváťáků slavnostně uzavře školní rok. Prvňáčci, 
nad kterými mají deváťáci celý školní rok patronát, za potlesku 
žáků ostatních tříd vyvedou své deváťáky ze školy do  života. 
Jsou to opravdu emotivní chvíle pro všechny. 

Informace uveřejňujeme také na webu, facebooku a  instagramu 
školy.

Na viděnou ve škole, Renáta Bartoníčková

první pomoc 
Děláme maximum pro to, aby naše škola byla bezpečným místem 
pro všechny! Naše paní učitelky a asistentky si zopakovaly základy 
první pomoci. Děkujeme studentům Fakulty biomedicínského in-

ženýrství ČVUT, kteří nás celé odpoledne trpělivě školili a pomohli 
nám osvěžit si důležité dovednosti. 
Bezpečnost našich žáků je pro nás důležitá! 

P. Svozílková

lyžařská expedice lachtal 2025
Žáci ze 6. až 9. tříd všenorské ZŠ vyjeli na  začátku února na  tra-
diční lyžařský výcvikový kurz do  rakouského střediska Lachtal. 
Ubytování i jídlo na biofarmě v Pusterwaldu bylo jako vždy skvělé, 
na svah nás opět vozil oblíbený řidič Ruda a techniku jsme pilova-
li s instruktory Richardem, Davem, Lenkou a Vlastou. Při lyžování 

p  ��Postupujeme podle pokynů přístroje

zš a mš Josefa kUBÁLka VšenorY
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a snowboardování jsme zažili všechny podoby zimy – mlhu, slun-
ce, vítr, mráz i sněžení. Výcvik jsme zakončili závody, kterých se zú-
častnily úplně všechny děti. Bylo to napínavé a ocenění si zaslouží 
všichni za odvahu a nasazení.
Horám skol a těšíme se na příští lyžák!

P. Vaňková

tříkrálová sbírka
Naše letošní tříkrálová obchůzka školou pomůže 10 194 koruna-
mi těm, kteří to potřebují. Děkujeme všem štědrým spolužákům 
a učitelům. Koledníci ze 4.třídy.

M. Baudyšová 

plaketa prof. Josefa Kubálka
Již po  čtrnácté udělí naše škola 
Čestnou plaketu prof.  Josefa Ku-
bálka. Obdržet ji může ten z  žáků, 
učitelů, rodičů a  přátel školy, kdo 
mimořádným způsobem škole po-
mohl nebo se zasloužil o  její dobré 
jméno. 
Kritéria jsou náročná a při závěrečné 
školní slavnosti je pro každého vel-
kou ctí plaketu převzít. 
Neznáte někoho, kdo by si plaketu zasloužil? Do konce dubna 
čekáme i na vaše návrhy.

ZŠ a MŠ Josefa Kubálka Všenory

v chemické laboratoři

V  laboratorní práci z  chemie jsme se pomocí kříd a  vody snažili 
naučit laboratorní techniku s různým laboratorním sklem. Dařilo 
se nám porozumět komplikovanějšímu chemickému zadání a na-
trénovali jsme jednotlivé pracovní úkony, abychom byli připraveni 
na střední školu, až dostaneme do ruky opravdové chemikálie – 
hydroxidy a kyseliny.

M. Irová

naše školka v zimě

Nový rok si opět nasadil sedmimílové boty a  společně s  dětmi 
jsme vyrazili vstříc novým zážitkům a dobrodružstvím. I paní uči-
telky z velké školy nám drží palce a jsou nepostradatelnou oporou. 
Vědí, na  co je potřeba se připravit, kde a  jak poradit, povzbudit 
a pomoci. Nikdo nezůstane sám.

Učíme se, jak se učit, pracovat, sbírat zkušenosti, poučit se z chyb, 
umět prohrát, přijmout změnu, přizpůsobit se i  prosadit. Vše se 
počítá. Každý sám za sebe a přece spolu.
U našeho pastelkového plotu stojí vysoká borovice. Stará, moud-
rá, vznešená… Je útočištěm drobným obyvatelům, v létě je chla-
divým stínem. Svítí do  kraje jako maják, když se ztratíš a  hledáš 
cestu. Chodíme kolem ní každý den a už ji nevnímáme. Zdá se být 
obyčejná a všední. Říká se, že pravou hodnotu věcí poznáme, až 
když je ztratíme. A naše děti nám tak rychle rostou!
Vděčnost. Sebepřijetí. Porozumění. Odvaha…
Karty ctností nám pomáhají pochopit své pocity, najít opravdo-
vého kamaráda, dívat se do očí, ocenit se vzájemně, čelit strachu, 
spolupracovat, obhájit svůj názor, naslouchat. Stejně tak jógové 
pohádky a cvičení jsou klíčem k porozumění sobě i druhým.
Jako každý rok, tak i letos skupina našich malých lyžařů vyjela pod 
vedením zkušeného týmu instruktorů prověřit svou fyzickou zdat-
nost. Obstáli skvěle. Užili si legraci i chvilky napětí a vraceli se posí-
leni sebedůvěrou, silnější a šikovnější.
Nelyžaři statečně bobovali na kopečku u školky a maminky nemé-
ně statečně praly kombinézy od bláta.

p  �Chemie je úžasná

p  �My jsme už lyžaři

  �Nebojíme se, užíváme si to
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Brána školky se otevřela blížící se řece všenorských maškar, mu-
zikantů a bujarých masopustních postaviček. Paní učitelky i ma-
minky připravily slané i sladké dobrůtky pro posílení maškarního 
veselí a všichni si užili hezký den.
I  v  naší školce se nazdobené třídy rozjasnily barvičkami, roze-
zněly rytmickými písničkami a naplnily rytíři, zvířátky a strašidly. 
Zbaštili jsme koblížky a pohádková liška nedostala ani kousíček. 
Zatancovali jsme si, zazpívali, zahráli hry a rozbalili dárky z tom-
boly. Karnevalové postavičky zmizely v šatně a ze školky vyběhly 
naše děti…

Učitelky a děti MŠ Všenory

všenorský masopust 15. 2. 2025

celoškolní projekt k 80. výročí  
konce války

V rámci projektu Never again ve 4. třídě posloucháme 
vzpomínky dědečka našeho spolužáka, který se narodil v roce 
1939. Zde jsou dva střípky záznamů toho, co jsme slyšeli z jeho 
vzpomínek na 2. světovou válku.
Během války byly školy obsazeny Hitlerovou armádou, ale při 
osvobození 9. 5. 1945 vyhazovali Hitlerovi vojáci zbraně okny ven. 
Také kolem silnic stála stará auta a ležely zbraně. Dědeček a jeho 
kamarádi ty zbraně a  různé poházené patrony sbírali a  strkali je 
do  děr v  cedníku, který pak dali nad oheň, takže ty patrony vy-
buchovaly. Bylo to nebezpečné, ale pro kluky zábavné.
Z vyprávění zapsala Dorka
Během osvobození se s dvěma nebo třemi Rusy dědeček skama-
rádil a potom se bez upozornění rodičů s nimi rozjel k Praze. Doma 
ho už mezitím pohřbívali a oplakávali. Když se po celém dni vrá-
til domů, mamka nevěděla, jestli se má naštvat, jestli má být ráda 
nebo ho má přivítat jen tak, jako by se nic nestalo. Tak se rozplaka-
la a rozběhla se k němu.
Z vyprávění zapsala Bára a Kája

M. Baudyšová

druhá světová válka v naší škole
Velké dějiny zasáhly i naši školu. Nemilosrdné stopy války zazna-
menali učitelé ve školních kronikách a my se k nim vracíme, aby-
chom nezapomínali. A snad se i poučili. Snad. 

■  Plechová tabule s  úředně nařízeným německo – českým ná-
pisem označovala budovu všenorské školy po celou dobu oku-
pace. Němčina v  názvu české školy v  čistě českém jazykovém 
prostředí dávala jasně najevo, kam míří „konečné řešení české 
otázky“. O dočasnosti trpění českého národa v Čechách a na Mo-
ravě bylo nacistům jasno už v roce 1939 a po vítězné válce mělo 
české školství zmizet úplně.

■  Od roku 1940 byli v hotelu Zdenka ubytováni příslušníci němec-
ké mládežnické organizace Hitlerjugend. Všenorská škola mu-
sela uvolnit třídy pro jejich vyučování. „Na žádost“ jim byl pro vý-
uku přenechán i dopolední čas, českým dětem zbylo odpoledne. 

■  Necelé dva měsíce před koncem války hlásí správce horno-
mokropeské školy svým okresním nadřízeným, že budova ško-
ly je obsazena německým vojskem. Učitelé, jak patrno, museli 
povinně s okresními nadřízenými komunikovat pouze německy. 
Učitel nezapomněl poznamenat, že domácí úkoly se budou žá-
kům zadávat v úterý v restauraci pana Jeřábka. Kantorská zod-
povědnost na pozadí válkou zpustošeného světa vyznívá oprav-
du dojemně.

V. Veselý

p  �Napečeno a krásně vyzdobeno 
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svč všenory – začátek roku zvesela

Začátek kalendářního roku představuje v životě lidského 
společenství od nepaměti čas veselý – snad vedle vrcholu 
jara o Velikonocích asi ten vůbec nejveselejší. Hádám, že 
skoro pro každého. Posuďte sami: děti mívají kolem sebe 
sněhovou peřinu a mohou volně „blbnout“ i proto, že dospělí 
jsou unaveni je hubovat, nejspíše kvůli dlouhotrvajícímu 
nedostatku světla a všudypřítomnému vlezlému nečasu. 
Kdo jsme dospěli, máme sice zase o rok víc v občance, ale aspoň se 
prodlužuje den a občas i vysvitne sluníčko. Nemluvě o těch z nás, 
kdo milují hory a  lyžování. Nicméně to nejdůležitější, co radost 
předznamenává pro celou třetinu světové populace, se stalo před 
dvěma tisíci lety v  městě Betlémě v  Judeji. Zimní slunovrat jako 
návrat světla je návratem naděje. A to dítě ji představuje skoro pro 
všechny z nás, pokud máme oči otevřené a srdce milující. A i kdy-

by byl někdo zatvrzelý pohan, užije si dozajista své Saturnálie na-
plno – zkrátka, slovy Williama Shakespeara, tahle doba nabízí pro 
každého něco.
Ani SVČ Všenory v  době radosti Vánoc a  masopustu nezahálelo 
a nabídlo nad rámec pravidelné činnosti divadlo, několik hudeb-
ních koncertů, masopustní průvod a také tradiční ples. Protože se 
o  plese píše na  jiném místě, zde jen pár slov k  masopustu. Prů-
vod na  oslavu radosti a  veselí je tradiční zábavou měst a  vesnic 
již od  antiky. Rychtář či starosta předává ve  vybraný den (v  naší 
kultuře během jednoho z víkendů před popeleční středou, která 
letos připadla na 5. 3.) symbolické klíče od města a toho se „ujíma-

jí“ jeho obyvatelé. Ten den se smí skoro vše příjemné, hlavně ale 
ne nic násilného, zlého, odpudivého či nízkého. Masopust je místo 
a čas pro setkávání, tanec, zpěv, jitrnice, návštěvy – a přitažlivost 
dne podtrhují masky, které již od kómských průvodů uvolňovaly 
atmosféru a  posilovaly pocit svobody a  soudržnosti. Takový byl 
i všenorský masopust ohlášený písničkou u všech dveří, který pro-
běhl v sobotu 15. 2. Fotodokumentaci průvodu přikládáme; díky 
Vladimíru Šidlíkovi a muzikantům!
V prvním únorovém týdnu se konaly jako každý rok pololetní kon-
certy hudebních kroužků SVČ a školy Pavla Hokra v Clubkině v Čer-
nošicích. Jako tradičně zahráli mladší i starší sólisté na své nástroje. 
Přidaly se také zpěvačky ze sboru, které přednesly písně Barbora 
píše z  tábora, Naše cesty, Za 100 let aj. Každý účinkující zahrál 2 
kusy ze svého repertoáru. Od  začínajících klavíristů jsme mohli 
slyšet třeba Šel tudy měl dudy, Běžela ovečka, Travička zelená aj. li-
dovky. Mírně pokročilí si vybrali třeba Anděla, Holubí dům nebo Tři 
čuníky. Na klavír zazněly populární písničky Dívám se dívám, The 
Scientists (Coldplay), Hey You (Pink Floyd), Amélie z Montmartru, 
Piráti z Karibiku a další hity nebo filmové melodie. Na elektriky za-
zněly písně Scarborough Fair či Give Me A Break. Písně Thousand 
Years a Snowman byly slyšet v podání flétny s doprovodem klaví-
ru. Díky kvalitnímu ozvučení a osvětelení klubu bylo dobře slyšet 
všechny nástroje i zpěv. A hlavně byla pohoda – tak zase za rok!
Ve Všenorech se koncertovalo a povídalo o zimních zvycích v kapli, 
kde byla účast skoro tak hojná, jako na plese v kulturním domě. Di-
vadelníci pod vedením Evy Kodešové měli zase premiéru hry Emil 
a fotografové. Pěvecký sbor Pavla Hokra hrál v půlce ledna ve vše-
norské školní družině. Ze zpívání a předvánočního pletení věnců 
připojujeme fotografie.
S blížícím se jarem proběhnou další setkání v rámci akademie pro 
seniory. První z nich se bude konat 19. 3. od 16,30 ve velké zaseda-
cí místnosti obecního úřadu. Tématem budou Všenory v proudu 
malých i velkých dějin. O nich nás poučí PaedDr. Vladislav Veselý. 
Další setkání jsou v jednání. O programu akademie budeme infor-
movat na plakátech, na webu a facebooku SVČ.
Kroužky SVČ nabízejí dětem možnost rozvinout svůj talent a do-
spělým nezapomenout, co je to radost a pohoda ve společenství. 
Dále budeme rozšiřovat naši nabídku – lektorky a lektoři se školí, 
učí se nové věci, setkávají se a diskutují, co dál – takže budeme mít 
více třeba kutilských a zahradních prací, přibudou další mažoretky, 
keramika, rozšíříme nabídku chovatelství, doučování či cizích jazy-
ků… Takže nám zůstaňte věrní!. 

Texty a fotografie:
Pavel Hokr, vedoucí hudebních kroužků SVČ

Anna Pikardová, lektorka SVČ
Vladimír Šidlík, vedoucí hudebních kroužků a fotograf

Petr Koubek, lektor SVČ
Hana Brožová, ředitelka SVČ

p  �Vánoční muzicírování na setkání Klubu důchodců v prosinci 2024

  �Pěkně jsme si zazpívali

p  �V prvním únorovém týdnu se konaly jako každý rok pololetní koncerty 
hudebních kroužků SVČ a školy Pavla Hokra v Clubkině v Černošicích
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ples v Kulturním domě všenory:  
večer plný zábavy a překvapení
Dne 17. ledna 2025 se v Kulturním domě Všenory konal 
tradiční ples, který přilákal přibližně 120 návštěvníků. Tento 
slavnostní večer byl plný tance, skvělé hudby a příjemné 
atmosféry, která vydržela až do brzkých ranních hodin.

Ples zahájil úvodní proslov organizátorů, po kterém následovalo 
vystoupení tanečníků Tanečního a sportovního klubu Siluet Pra-
ha. Jejich vystoupení okouzlilo všechny přítomné, kteří se nechali 
unést jejich precizními pohyby a choreografií.
Hudební doprovod večera zajistila kapela Smeč, která hrála všech-
ny oblíbené hity a neúnavně roztančila přítomné.
Tombola a bohatý raut byly bezesporu velkým zpříjemněním ve-
čera. S celkovým počtem 150 cen bylo o štěstí v losování postará-
no pro každého. Mezi nejcennějšími výhrami se objevily skutečné 
lahůdky, jako štěně piva nebo pětikilogramová kýta. Tato tombola 
přinesla spoustu úsměvů a překvapení, a těm, kteří nevyhráli, ne-
zbylo než se těšit na příští rok.
Hosté si na plese užili příjemnou a přátelskou atmosféru. Věříme, 
že se už těší na příští rok. Poslední hosté odcházeli až v 1:30 a měli 
úsměv na tváři a mnoho skvělých vzpomínek. Velké díky patří or-
ganizátorům; ředitelce SVČ Všenory Mgr.  Haně Brožové a  panu 
starostovi Ing. Romanu Štěrbovi. Ples opět potvrdil, že takové akce 
jsou oblíbeným způsobem, jak se setkat a užít si zábavu.

Mgr. Marina Augustínová

lesní Klub na stráni

Od ledna jsme s dětmi začali s projektovými dny, které vede Aneta 
Neubergová, která se opět naplno vrací do klubu jako průvodkyně. 
Někdy společně vaříme, jindy šijeme a nebo vyrábíme s pomocí 
techničtějšího nářadí, jako je vrtačka, kladivo, pilka. Naše šikovně 
děti se nebojí ničeho. Pekli jsme mini dortíky a kanapky, vyráběli 
dřevěná zvířáta a skřítky, šili nejrůznější potvůrky z látek. Nejlep-
ším prostředím však stále zůstává náš nádherný les a okolí Všenor. 
K Dianě se vypravujeme celkem pravidelně, rozšířili jsme teď své 
obzory i o hladkou skálu, Jíloviště a vydáváme se pořád dál a dál, 

co nám nohy dovolí. Užili jsme si i sníh a bobovačky, navzdory po-
časí. Máme velké štěstí, že i když už nikde není po sněhu ani stopy, 
tak u nás stále ještě bobujeme a užíváme si pravé zimy. Těšíme se 
ale již i na jarní dny a s tím spojené práce na naší zahrádce a sadu. 
Dále nás také na jaře čekají tyto akce, kde se s vámi rádi se-
tkáme! 
27. 3. 2025 Den otevřených dveří v zázemí klubu
5. 4. 2025 Všenorská Morana v zázemí klubu
8. 4. 2025 Den otevřených dveří v zázemí klubu
22. 4. 2025 Den Země Všenory a okolí
Také připravujeme akci na Čarodějnice, která bude přátelská k dě-
tem ale pobaví se i rodiče. A měla by stmelovat rodinnou pohodu 
a vytvářet krásné rodinné zážitky.

  �Budoucí mistři?

p  �Nádherné předtančení

p  �Děti jsou venku spokojené

  �Mají čtyřnohé kamarády
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Na  léto jsme si připravili 5 turnusů táborů na  různá témata. Za-
žijeme zajisté nesčetně dobrodružství a  legrace! Podrobnější in-
formace o průběhu a harmonogramu najdete na stránkách www.
lknastrani.cz v sekci příměstské tábory, nebo na facebooku. 
Termíny jsou: 
14.–18. 7.  Hlína, dřevo, oheň
21.–25. 7.  Po stopách bylinkových víl
28. 7. – 1. 8.  Jak přežít v přírodě
4.–8. 8.  Asistentem Sherlocka Holmese
11.–15. 8.  Rybičky, rybičky, rybáři jedou!
Naše zvířátka se na děti také velmi těší. Nově s námi bydlí i dva 
malí kozlíčči, kteří se po pozemku pasou s ovcemi a hrají si jako 
malé děti. To je vám někdy taková podívaná!
Na Velikonoce plánujeme připravit po Všenorech velkou bojovku 
pro veřejnost a tak se máte na co těšit! 
Rádi se se všemi potkáme na plánovaných akcích a přejeme všem 
nádherné prodlužující se dny, které už začínají vonět jarem!

Za tým Lesního Klubu Na Stráni – Aneta Neubergová p  �Tvoříme
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Želva nádherná (Trachemys scripta) je 
sladkovodní želva z  čeledi Emydidae, 

původem ze Severní Ameriky. Do  Evropy 
ji poprvé dovezl v  18. století mořeplavec 
James Cook a  vzápětí se stala populárním 
mazlíčkem, chovaným v  zajetí. V  součas-
nosti se jedná pravděpodobně o  nejčastěji 
chovanou želvu na celém světě a tomu od-
povídá i její areál rozšíření. Přestože původ-
ně pochází z relativně malé oblasti jihový-
chodu USA, obývá dnes prakticky všechny 
kontinenty kromě Antarktidy. V  Evropě 
je přitom rozšířená plošně. Je dravá, a  tak 
může lokálně působit velké problémy, ze-
jména pokud loví ohrožené druhy obojži-
velníků nebo měkkýšů. V dospělosti je také 
schopna zkonzumovat nemalé množství ve-
getace. Rychle roste, ještě rychleji se množí, 
hodně vydrží a taky toho hodně sežere – to 
jsou v zásadě důvody, proč byla vyhlášena 
jako jedna z  nejnebezpečnějších invazních 
druhů světa. 

A  co se vlastně ví o  životě této exotické 
želvy? Je dlouhověká a v zajetí se dožívá až 

40let. Pohlavně dospělá je ve  3–7 letech, 
samci přitom dospívají zhruba o  dva roky 
dříve než samice, které jsou výrazně větší 
(až 35 cm), a  tak jim trvá delší dobu, než 
vyrostou. Období páření probíhá v  našich 
podmínkách většinou na  jaře, v  březnu až 
červnu, a  samička pak zahrabává do  pís-
ku snůšku 6 vajec, o  která se nijak nesta-
rá. Vajíčka se líhnou po  2–3 měsících, 
k  úspěšnému vyklubání potřebují ale dost 
vysokou teplotu, a  tak se želvy nádherné 
úspěšně rozmnožují zatím jen v subtropech 
a  tropech. Malé želvičky mají po vylíhnutí 
zhruba 3 cm na  délku a  jsou striktně ma-
sožravé. Jak ale stárnou, přibývá v jídelníč-
ku také zelená potrava. Dospělé želvy tak 
sežerou v  zásadě vše, co dokážou ulovit, 
od hmyzu až po malé ryby, nepohrdnou ale 
ani vodními rostlinami. 

Ve  Všenorech můžeme želvy nádherné 
pozorovat v  tůních u  Berounky. Současná 
želví populace se tu odhaduje na 7–10 sta-
rých jedinců, kteří tu sice trvale přežívají, 
ale nemnoží se. Se stoupajícími letními tep-

lotami je ale otázkou, jestli se třeba situace 
nezmění a želvy se tu ještě množit nezačnou. 
Do budoucna to totiž vypadá, že se Všeno-
ry stanou oblastí s  typickým subtropickým 
klimatem. Zda nám želva nádherná na Be-
rounce škodí nebo neškodí je otázka, nic 
moc se o tom neví. Jako údajně nebezpečná 
se udává její konkurence se želvou bahenní, 
ta ale na Berounce už nežije, a navíc se ve-
dou spory o její původnosti v naší přírodě. 
Želva nádherná je sice predátorem našich 
původních obojživelníků a měkkýšů, udává 
se ale také, že významně redukuje nepůvod-
ní druhy raků. A tak to vypadá, že si zatím 
asi nemusíme dělat starosti. 

Pokud si chcete všenorské želvy prohléd-
nout, je nejlepší se na tůních zastavit na jaře 
nebo v létě za teplého počasí. Rády se totiž 
sluní na padlých stromech a na kamenech 
trčících z  vody, obklopeny vodou se totiž 
cítí bezpečně. Jsou ale poměrně plaché, 
a  tak je lepší si vybrat dobu, kdy v  okolí 
není velký pohyb lidí, dobré je také sledovat 
je z  větší vzdálenosti. Během svého vyhří-
vání sice působí pasivně, v  nebezpečí jsou 
ale schopny velmi rychle skočit do  vody 
a uplavat. Krom lidí je také ruší pobíhající 
psi, a tak i zde platí staré pravidlo – nene-
chat při venčení naše psí miláčky atakovat 
divoká zvířata. 

Tereza Mináriková

p  �Želvy nádherné ve Všenorech
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PŘíroda Všenor

češi jsou národ pěstitelů 
a chovatelů. od kaktusů 
a orchidejí přes akvarijní 
rybičky a šneky po papoušky 
a kočkovité šelmy, odchováme 
prostě všechno. a naše příroda 
pak tomu také odpovídá. že 
se u nás šíří nepůvodní druhy 
jako mýval nebo nutrie, to 
si už asi každý všiml. ale že 
až donedávna na plzeňsku 
přežívaly paovce hřivnaté, 
v posázaví prosperovalo obří 
hejno papoušků mníšků, 
na poděbradsku žili klokani 
rudokrcí a u hodonína zas liška 
polární, to už může leckoho 
překvapit. náš region v počtu 
exotů také nezaostává, ba 
naopak. nutrie, ondatra, mýval, 
mink, psík mývalovitý, jelenec 
běloocasý…to je jenom pár 
nepůvodních druhů, které jsou 
v našem okolí zcela běžné. a my 
ve všenorech máme ještě jednu 
specialitu – želvu nádhernou. 

Nádherná želva
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zimní koníček pro páry

Stardance ukázal široké veřejnosti, že tančit může opravdu 
každý. Nezáleží ani na věku, ani na typu postavy. Je pravda, že 
s nápadem „jít do tanečního kurzu“ přichází většinou dámy. 
Od pánů vychází tento impulz spíše výjimečně. 
Lhali bychom, kdybychom psali, že od začátku jde o úžasný, har-
monický pohyb, či o  krásné splynutí duší. Pravdou je, že začátky 
jsou někdy nesmělé a u někoho i krkolomné. Vše se ale po několika 
hodinách mění a páry si najdou vlastní cestu. 
S humorem a nadhledem proplouváme kurzem a vše se postupně 
usadí, kam má. Za ideální považujeme výuku v menším počtu párů, 
kdy se lektor dostane ke každému a může mu tak jeho cestu za do-
konalým pohybem výrazně zkrátit svým osobním přístupem. Po 25 
letech praxe jsme si vytvořili sytém, který není založený na množství 
variací a sestav, ale na tom, aby partner uměl pouze vést dámu a ona 
jej doplňovala a následovala. Na pěkný tanec není třeba složitých se-
stav. Jen musíme z páru vytvořit živý organizmus, který harmonicky 
funguje na vzájemné spolupráci. Pokud oba přijmou tento pohybo-
vý vzorec, je jedno, co partner tančí a zda jsou kroky přesně ty, které 
jsme učili, nebo sám improvizuje, podle své představivosti. Pokud 
se dáma nechá vést, oba si nejen skvěle zatančí, ale hlavně dobře se 
baví a tráví čas ve dvou kulturním způsobem. A jak víte, každá dáma 
ráda tančí. Takže partner, který jí to dopřeje, stoupá na ceně. 
S tím je spojené i to, že se musí přiměřeně obléknout. Nejen pán 
se rád podívá na upravenou partnerku, ale i dámy se rády podíva-
jí na svého upraveného partnera. Sako ani rukavičky u nás nepo-
třebujete, ale každý partner v košili a  tmavých kalhotách vypadá 
dobře.

Je pěkné na závěrečném plese pozorovat, kolik párů našlo společ-
ný koníček a  je ochotno pro toho druhého něco udělat. Často je 
to i otázka prestiže. Někdy se páry přijdou pochlubit, jak je někdo 
na  té či oné akci pochválil, že dobře tančí. Cítí se sebevědoměji 
a navíc si akci i užijí více, když se nemusí z důvodu studu vyhýbat 
parketu.
Často říkám, že zavrhnout tanec můžete vždy, ale nejdříve to pojď-
te zkusit. Potom už je to na vás. 
Velmi nás potěšilo, když jsme dostali před 4 lety nabídku od našich 
kurzystů vyučovat v nově rekonstruovaném sále ve Všenorech. Je 
to krásné a důstojné prostředí pro tak pěkný koníček, jakým spo-
lečenský tanec je. Navíc velmi oceňujeme možnost občerstvení 
v  místním foyer. Děvčata jsou milá a  ochotná. Jen máme trošku 
problém páry od  vínka a  chlebíčku vtáhnout po  přestávce opět 
na parket. U stolečků totiž vznikají přátelství a partičky, které po-
tom žijí vlastním životem i mimo náš taneční kurz. 
Takže pokud chcete udělat něco pro sebe a svého partnera, nebo 
partnerku, chcete poznat nové přátele a  mít společný koníček, 

přijďte si vyzkoušet společenský tanec. V malém počtu párů s indi-
viduálním přístupem a všepřítomným humorem se vám pokusíme 
ukázat, že tančit může opravdu každý.

Růžena Svatošová

Junák - český skaut,  
přístav dub všenory
Reportáž ze Skautského plesu. V pátek 14. února náš přístav 
zorganizoval náš první Skautský ples v kulturním domě 
Všenory. 

UdÁLosti Ve Všenorech, orgAniZACe, sPolkY A kluBY

p  �Měli jsme krásnou hudbu a užili jsme si mnoho tance a setkání se 
s přáteli a přítelkyněmi našeho střediska, současnými i dřívějšími 
členy a členkami a našimi skautskými sestrami a bratry. 

  �Ples dopadl na jedničku.

p  �Večer začal proslovem kapitána, který připomněl různé historky 
z naší činnosti.

p  �Taneční kurz Creative dance v kulturním domě
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všenorská divadelní společnost 
uvedla 31. ledna t. r. v Kulturním 
domě ve všenorech letošní 
novinku z pera oldřicha dudka 
– komediální pohled na milostné 
zážitky paparazziho s názvem 
intimní život bulvárního 
fotografa. autor je znám svým 
specifickým smyslem pro humor 
a schopností vystihnout lidské 
slabosti a podivnosti.

Oč jde v  této hře v  režii Aleny Říhové? 
Paparazzi Heřman je sice magnetem 

pro mnoho žen, ale jeho schopnost žít s ně-
kterou je mizivá. Žárlivost a snaha ovládnout 
své pocity mu kazí život. Říká o sobě : „Jsem 
milovaný i proklínaný, jsem vítaný i zatraco-
vaný, jsem člověk s příliš velkým srdcem, ale 
nakonec jsem stejně vždycky sám.“

Ve  všenorském „kulturáku“ proběhlo 
v  minulých dnech 5 představení hojně na-
vštívených, premiéra i  repríza 15. 2. byly 
téměř vyprodány a i v ostatní dny jsme za-
znamenali množství diváků, kteří odcházeli 
z divadla spokojeni, ba nadšeni. Ukázalo se, 
že pokud je představení dobré, tak si své di-
váky najde i pokud je provozováno 5 x za se-
bou v krátké době. Zdá se, že všenorští, ale 
i okolní, si začínají na zdejší divadlo zvykat 
a cestu si sem našli.

Na premiéru přišli i autor Oldřich Dudek 
s manželkou a jeho přátelé malíři. V dalších 
dnech jsme viděli v hledišti i manžele Rosá-
kovy, pravidelné návštěvníky našich před-
stavení, herce D. Martínka, a  další a  další. 
Vesměs odcházeli spokojeni, Rosákovi byli 
nadšeni, obvykle si své kritické připomínky 
pro sebe nenechávají.

S  přípravami inscenace jsme začali již 
v loňském roce, někdy koncem léta, kdy nám 
přišel hru nabídnout sám autor. Po přečtení 
scénáře jsme chvíli váhali, zda je komedie 
vhodná do  zdejšího prostředí, pan Dudek 
používá někdy ostřejší slova. Tak režisér-
ka Alena Říhová požádala autora, zda by 
mohla hru trochu upravit, aniž by změnila 
její smysl, on se vším souhlasil, a tudíž hned 
někdy v  září jsme začali pomalu zkoušet. 

Samozřejmě nejdřív jsme se museli zamys-
let nad obsazením všech rolí této komedie, 
hlavně hlavního hrdiny, který nesleze z jevi-
ště a jeho role je náročná textově i herecky. 
Našli jsme ho u  dobříšských divadelníků. 
Lukáše Hůlu jsem viděl na krajské divadelní 
přehlídce POPAD Radotín, v hlavní roli zná-
mé komedie Blbec k večeři. Hned mě zaujal 
a nabídl jsem mu hostování u nás. Souhlasil, 
dostal hlavní roli Heřmana a je výborný. Má 
skvělou paměť, text ovládá znamenitě a zdá 
se, že s ženami je ve svém živlu. A co se jich 
ve hře vystřídá! Každá je přitom odlišná, ale 
všechny jsou svým způsobem krásné. Co 
víc si může herec přát, a že to vždycky ne-
dopadne podle jeho představ, je už věc jiná. 
Divačky mohou obdivovat i  jeho tělo, když 

chvíli svlečený marně čeká na hezké chvíle 
s Janou. Krásně se bojí Kateřiny a nakonec 
je rád, že odešla, aniž by k  něčemu došlo, 
čehož se obával. Ve vzpomínkách se mu zje-
vuje bývalá manželka, éterická Lenka. Příliš 
si neužije ani se Zuzanou, zdravotní sestrou 
s  racionálním pohledem na  život. Těšil se 
i na Danu, krásnou naivní dívku bez jasného 
citového programu, ale „přijela tetička“ a tak 
zase nic. No a Hanička, těšila se na svou prv-
ní manželskou nevěru, ukázala všechny své 
přednosti, a že má co ukazovat, ale také jak-
si odejde bez nějaké větší akce. Myslím, že 
diváci (zejména muži), si nemohou stěžovat 
na absenci krásných žen.

 Ještě zbývá role věčně opilého rekvizitáře, 
Věděli jsme, že nejlépe ho zahraje náš osvěd-
čený herec a  člen našeho divadelního sou-
boru Petr Kopsa. Nemýlili jsme se, jde mu 
to výborně, jako by to ani nehrál.

A  jak režisérka nominovala naše hereč-
ky, ty zkušené i nezkušené? Začala nejdříve 
obsazovat známé a osvědčené členky VDS, 
které s námi hrají od jejího vzniku.

Jana Kroupová se ukázala jako stvořená 
pro roli Jany, tak trochu potřeštěné intelek-
tuálky, která tentokrát své ženské přednosti 
poněkud ukrývá, o  to víc vyniká její skvě-
lé herectví v  této těžké postavě. Hedvika 
Hájková, jako dobrá komička, exceluje v roli 
Kateřiny, ženě středního věku, se kterou se 
život nemazlil a  ona se zas nemazlí s  Heř-
manem. Hned při svém vstupu na  scénu 
vyvolává smích diváků, aniž by promluvila. 
K této dvojici patří ještě Jitka Vosková, která 
se báječně našla v roli Zuzany.

 V komedii se objevují nové členky a he-
rečky, roztomilá a  krásná Denisa Hrubá, 
jako naivní, ne úplně s  mozkovou kapaci-
tou na výši, zmoklá Danuška. I s touto rolí 
se režisérka strefila do  hereččina naturelu, 
a sedne jí jako ……. Nikdo jiný by nezahrál 
tak skvěle éterickou bytost Lenku, bývalou 
manželku Heřmana, jako Sophia Šilhánko-
vá. Z čista jasna se na jedné zkoušce objevi-
la Klára Kadeřábková, že by si s námi ráda 
zahrála. Po nepatrném castingu ji režisérka 
přiřadila Haničku, vdanou paničku ocitající 
se na prahu své první nevěry. A opět dob-
ře obsazená role. Na Kláře vůbec není znát 
její herecká nezkušenost, na  jevišti je jako 
doma.

Náš spolek má poměrně dost dobrých 
hereček, a  tak Alena Říhová dala ještě he-
reckou příležitost Marinne Kotoučkové, 
Doubravce Samojské a Haně Eliáškové, kte-
ré, jako kamelotky, vykřikují střídavě texty 
sestavené z dobových titulků bulvárních no-
vin a časopisů.

UdÁLosti Ve Všenorech, orgAniZACe, sPolkY A kluBY

Všenorská divadelní společnost
Skvělá premiéra

p  �Hedvika Hájková a Lukáš Hůla

p  �Marianne Kotoučková a Doubravka 
Samojská
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Myslím, že to už by mohlo stačit, že jsem 
detailně popsal uplynulých 5 večerů s  naší 
novou, divácky kladně oceněnou hrou. Vi-
dělo ji přes 400 diváků, kterým moc děku-
jeme za podporu. Rovněž děkujeme dámám 
z  knihovny za  nesnadný prodej lístků, ob-
sluze Literární kavárny a hlavně vedení obce 
za podporu, které si nesmírně vážíme.

S touto inscenací ještě nekončíme, 7. břez-
na se s  ní představíme v  kině v  Řevnicích, 
potom jsme se odvážili se zúčastnit v břez-
nu krajské přehlídky v Rakovníku a v dubnu 
v Sadské.

Tak nám držte palce v dobré reprezentaci 
Všenor a jak jsme dopadli, se dozvíte v příš-
tím vydání tohoto zpravodaje nebo na fb.

Ať žije divadlo a to naše zvlášť!!!
Petr Říha, principál VDS

UdÁLosti Ve Všenorech, orgAniZACe, sPolkY A kluBY

p  �Závěrečné děkování. Vpředu autor Ondřej Dudek a principál Petr Říha.

takový přenádherný sál
V sále kulturního domu se konal 25.1. 2025 společenský 
večer přátel černošického klubu Ferenc Futurista. 
V Černošicích žiji pouhé necelé tři roky – ale jsem zde 
opravdu šťastná, miluji Berounku i okolní krajinu a snažím 
se, aby mi neunikla žádná komunitní událost. Když jsem se 
dozvěděla, že jistí aktivní černošičtí občané pořádají Velký 
společenský večer s kulturním programem a s „tanečním 
povyražením“, a to nikoli v Černošicích, ale ve Všenorech, 
neváhala jsem ani vteřinu a ihned jsem zakoupila vstupenku. 
Těšila jsem se, že se možná lépe seznámím nejen se svými spolu-
občany, ale poznám také Všenory a možná i některé jejich obyva-
tele – do Všenor se totiž nedostanu až tak často. Nevěděla jsem, 
přiznám se, co od akce přesně očekávat. Koncert? Nebo snad něco 
jako odpolední čaj, který se protáhne do večera? Nebo možná spí-
še ples? Na co se mám připravit? A co si pro tuto příležitost oblék-
nout (na pozvánce nebyl totiž dress code nijak určen)? 
Nakonec jsem zvolila tmavé koktejlové šaty, v nichž se – jak ráda 
říkám – cítím být připravena na všechno a v sobotu 25. ledna vy-
razila do kulturního domu. Vlakem, jak jinak! Prvním příjemným 
překvapením pro mě byl samotný sál, kde se akce konala. Při vstu-
pu do budovy jsem si pomyslela, že asi bude poněkud stísněný 
a nepopírám – byla jsem trochu zklamaná. Průčelí celého domu 
působilo velmi nenápadně, až příliš všedně (snad mi všenorští 
čtenáři prominou). Jaké potom ale bylo mé překvapení, když se 
přede mnou otevřel prostorný sál se sloupy, malbami na stěnách, 
pódiem a velikým nablýskaným parketem! Byla jsem, přiznám se, 
doslova zaskočena. Stoly byly pokryté bílými ubrusy s množstvím 
skleniček a  chlebíčků a  neznámá milá paní, která obsluhovala 
v kavárně v předsálí, neváhala a vyběhla za mnou do sálu, aby se 
zeptala, co mi může nabídnout k pití. Všechno bylo od samého za-
čátku opravdu nesmírně milé.
A  nic jiného nemohu říct o  celém společenském setkání: byl to 
vlastně báječný ples s bohatým programem, který uváděl konfe-
renciér. Sál se líbil úplně všem a mnozí návštěvníci jím byli stej-
ně jako já ohromeni: nevěděli, že se ve Všenorech skrývá takový 
poklad! Na pódiu (pojednaném ve fialových, smaragdových a rů-
žových barvách) se vystřídali mladí hudebníci z  konzervatoře 
(jmenovitě slečna Júlia Sofia Nagy, Viktor Mráček a Jakub Amcha), 
kteří zahráli skladby od  Bohuslava Martinů a  dalších skladatelů 

za doprovodu klavíru. Hráli vskutku virtuózně a skladby pořadate-
lé velmi dobře vybrali: krátké a – jak bych to nazvala? – dynamické 
a úderné. Operní zpěvačka s půvabným jménem Barbara Solazzo 
zazpívala několik populárních árií, včetně oblíbené I  Feel Pretty 
z muzikálu West Side Story. Výstupy střídal tanec (o hudební složku 
se starali dva sympatičtí dýdžejové, pánové Verner a Frýda), pán-
ské volenky se střídaly s dámskými (tuto genderovou vyváženost 
jsem ocenila) a později se konala také zábavná lekce historického 
tance. Parket byl od prvních chvil plný k prasknutí a „vyučování“ 
(pod vedením zjevně zkušené instruktorky paní doktorky Jiřiny 
Šmejkalové) se také setkalo s víc než příznivou odezvou. Ve druhé 
půlce večera zazněly ještě klavírní skladby v podání pianistky Jany 
Vychodilové, byl proveden také melodram na báseň Petra Bezru-
če, jehož autorem byl mně neznámý skladatel Pavel Bořkovec, čet-
la se veselá povídka odehrávající se v Černošicích a byli vyhlášeni 
nejlepší tanečnice a nejoriginálnější tanečník večera, kteří obdrže-
li úžasné poháry z dílny designéra Jiřího Pelcla.
Odcházela jsem opravdu nadšená. I udivená. A mezi posledními. 
Ráda bych poděkovala jak všenorským, tak černošickým za  tak 
pestrý a – to musím zdůraznit – vřelý přátelský zážitek. Doufám, 
že se příští rok v tom „přenádherném sále“ (to jsem skutečně za-
slechla – a podepisuji!) sejdeme na společenském večeru v hoj-
ném počtu znovu.

Hedvika Kořínková Roztočilová 

  �Violoncellistka Júlia Sofia Nagy, klavíristka Jana Vychodilová 
a konferenciér Petr Borkovec
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sPort Ve VšenoereCH

všenorský sK

Milí spoluobčané, pomalu nám končí zima a všichni se už 
nemůžeme dočkat prvních jarních paprsků. Všichni naši hráči 
a realizační team se moc těší na začátek jarní fotbalové sezóny. 
První zápasy by se měly odehrát v sobotu 22. března 2025, a  to 
hned dva na domácím hřišti. V 10.30 A-tým Všenorského SK proti 
mužstvu TJ Sokol Nová Ves pod Pleší a ve 14.00 přivítá starší pří-
pravka rivala z Dobřichovic.
Během zimní pauzy jsme začali s terénními úpravami v areálu Vše-
norského SK, postupně se čistí stráně okolo hrací plochy od ná-
letových dřevin, dochází k prořezávaní vzrostlé zeleně a plánuje 
se výsadba nových dřevin. Za pomoc s terénními úpravami bych 
chtěla poděkovat Lukášovi Ferenčíkovi a  Zdeňkovi Ludvíkovi. 
S  úpravou vzrostlé zeleně nám moc pomohl Jirka Dragoun. Bě-
hem jara by se měly dokončit lavičky za střídačkami, abyste moh-
li pohodlně sledovat naše zápasy. Momentálně se připravujeme 
na ples, který Všenorský SK pořádá spolu s obcí Všenory. Doufám, 
že se vše vydaří stejně jako v předchozích dvou ročnících.
Přikládám rozpis zápasu mistrovské soutěže dospělých a doufám, 
že v hojném počtu přijdete podpořit náš klub.
Všem děkujeme za podporu a těšíme se na vás!
Lucie Mikotová

rozpis mistrovských soutěží 
dospělých 2024/2025 – Jaro
1. B třída skupina D
den datum hod. D / V soupeř
SO 22/3 10,30 D TJ SOKOL NOVÁ VES POD PLEŠÍ
NE 30/3 15,30  V  FC SB VLAŠIM „B“
SO 5/4 10,30 D SK LITAVAN BOHUTÍN
SO 12/4 16,30 V SK SLAVIA JESENICE
NE 20/4 17,00 D SK VOTICE
SO 26/4 17,00 V AFK KÁCOV
SO 3/5 10,30 D OLYMPIA DOLNÍ BŘEŽANY
SO 10/5 17,00 V FK LETY
SO 17/5 10,30 D TJ SOKOL KONDRAC
NE 25/5 17,00 D FK DOBŘEJOVICE
SO 31/5 17,00 V TJ SOKOL TEPLÝŠOVICE
SO 7/6 10,30 D TJ TATRAN SEDLČANY „B“
SO 14/6 17,00 V  TJ FC JEVANY

hc všenory oddíl házené 
Máme za sebou rok, ve kterém jsme opět zasáhli do soutěží 
s oddílem dětí. Připravili jsme smíšené družstvo mladších 
žáků, které změřilo síly se 7 týmy v rámci Středočeského kraje. 

Soutěž se hraje turnajovým způsobem a na našich dětech bylo vi-
dět, jak se s každým odehraným zápasem posouváme výkonnost-
ně nahoru. Nyní probíhá zimní příprava v hale BIOS v Dobřichovi-
cích, ale již se všichni těšíme na duben a na naše krásné venkovní 
hřiště ve Všenorech.
Na jaro jsme připraveni nastoupit také do soutěže s našimi nejmen-
šími. Družstvo Minižáků dosud trénuje společně s  mladšími žáky 
a zatím jsme odehráli první přípravný zápas s SK Hudlice, ze kte-
rého se zde s vámi rádi podělíme o zážitky několika fotografiemi.
Ze sportovního progresu dětí mám velkou radost a chtěl bych tím-
to pozvat další děti (ročníky 2015-2012) ze Všenor a okolí, aby se 
přišly podívat a zasportovat si s námi.

Za HC Všenory Jan Jeníček

Jóga
S jógou mě seznámila moje fyzioterapeutka již před mnoha 
lety.  Vždy jsem sportovala, byla v pohybu, nikdy nadváha, 
stalo se, že jsem začala mít velké problémy s bederní páteří. 
Do té doby, než jsem se poznala s jógou. 
Začala jsem chodit na hodiny a zjistila, že mi velmi pomáhá.  Mno-
ho problémů se zády také souvisí s duševní pohodou. Stres, nejen 
v práci, domácnost, abychom vše stihly, děti, škola, a to vše se od-
ráží na našem těle. Myslím především na ženy, ale samozřejmě je 
velmi účinná i pro muže.  Jóga nás učí zastavit se, odpoutat od ka-
ždodenních starostí, soustředit na svou mysl, dech, pocity, naučí 
nás správně dýchat a vnímat své tělo, meditovat. Je vhodná pro 
všechny věkové kategorie. Cvičení není náročné, každý provádí 
cviky podle svých možností.  Vždy kladu důraz na to, aby se cvi-
čenec cítil příjemně, byl uvolněný a v pohodě, o to zde hlavně jde. 
V první části je důležité protažení, následují ásany (pozice) a nako-
nec relaxace.  
V letech 2015 – 2016 jsem absolvovala kurz a stala se instruktor-
kou jógy.  V současné době cvičíme každé pondělí s ženami, v pro-
storách obecního úřadu. Mohu jen potvrdit, že věk je jenom číslo, 
ženy jsou skvělé!!!

Vlasta Tenkrátová

p  �Tento cvik velice pomáhá udržet rovnováhu
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vzpomínky na válečné události –  
80 let od konce druhé světové války
Přinášíme další vzpomínky na život za II. světové války. 
Děkujeme všem, kteří přispěli a budeme se těšit, že nás 
oslovíte s dalšími vzpomínkami, ať už svých blízkých nebo 
známých. Prosím, pište: Alena.Sahankova@vsenory.cz nebo 
volejte na tel. 607 263 700.

RODINNÉ STŘÍPKY VZPOMÍNEK NA DOBU 2. SVĚTOVÉ VÁLKY
Naši deváťáci zjišťovali, jaké vzpomínky na dobu 2. světové války 
zůstaly v  rodinných pamětech. Některé z  nich přepsali do Vše-
norského zpravodaje.

praděda pilotem
Dnes jsem šla za dědou, abych se ho zeptala na pár otázek. Nej-
dříve jsem se dědy zeptala, jestli byli jeho rodiče nějak propojeni 
s 2. světovou válkou. 
„Ano,“ odpověděl děda, „váš praděda byl pilot v Rusku.“ „A kam 
létal?“ Děda se zamyslel: „Myslím, že létal z Ruska do Anglie.“ „Jak 
se vůbec do Ruska dostal?“ „Před začátkem války tam utekl přes 
Polsko,“ odpověděl děda.
„A co dělal po válce?“ Děda se opět zamyslel a potom odpověděl: 
„Vrátil se zpět, ale zavřeli ho a nenechali ho dostudovat.“ 

Zapsala Ema

první nálet 
(rozhovor se strýcem maminky)
„Kolik ti bylo v době 2. světové války?“ Petr odpověděl: “Bylo mi 6 
let.” „Máš nějaký zážitek z této doby?“
“Zážitků bylo mnoho, ale nikdy nezapomenu na první nálet. Pa-
matuji si, jak strýc přiběhl dřív z  práce a  nahnal mě, maminku, 
tetu a sestřenici do sklepa. Zanedlouho jsme slyšeli, jak se z dálky 
blíží bombardovací letadla. Byl to nekonečný nepřerušovaný hlu-
boký zvuk, který naháněl hrůzu a otřásal vnitřnostmi.”
„A co se dělo dál Petře?“
“Z  velké dálky se začaly ozývat dopadající bomby. Seděli jsme 
ve  sklepě, všichni těsně u  sebe, oči vytřeštěné. Mysleli jsme si, 
že je to naše poslední hodina. Najednou strýc někam odběhl. 
Po  chvíli se vrátil a  přinesl dětskou plechovou vaničku, kterou 
nám položil na hlavy jako provizorní přilbu. Když bombardovaní 
ustalo, vyšli jsme všichni ven a nevěřili jsme svým očím. Za hori-
zontem byla vidět hrozivá oranžová záře osvětlující celé nebe.”

Zapsala Nelly

bombardování 9. května 
v Krucemburku
Děda mi vyprávěl: „9. května 1945 kolem poledne se na obloze 
objevila ruská letadla, která byla vyrobena v Americe.“ „Ale to už 
byl konec války, ne?“ divila jsem se. „Ano, byl to poslední den vál-
ky. Ten den zemřela moje babička a nám spadl kvůli bombě dům 
a kousek za námi i celá škola. Já jsem ještě nežil, starší sourozenci 
byli naštěstí zrovna u babičky v Hluboké,“ vypráví děda.
„Kolik ten den zemřelo lidí?“ Děda říká: „No, třikrát více než za ce-
lou válku a zemřeli pouze civilisté. Myslím, že to bylo 27 obětí.“ 
Ptám se: „Kolikrát se tyto nálety toho 9. května opakovaly?“ „Dva-
krát. Ale stalo se to i v mnoha jiných obcích, ne pouze u nás v Kru-
cemburku.“
„A proč tady ti Rusové ty bomby házeli, když nás měli osvobo-
dit?“ Děda: „Měli se postarat o to, aby Němci neutekli na západ. 

Ale oni vůbec neměli být v Krucemburku, měli být ve Ždírci nad 
Doubravou.“

Zapsala Majda

Co se o bombardování můžete dočíst na webu 
„Můj rozhlas“ a „deník.cz“:

deník strýce Karla
Ptala jsem se mamky: „Máme v  rodině nějaký válečný příběh?“ 
„Bratr tvé prababičky, Karel Stibor, byl letec. V roce 1939 mu Něm-
ci sebrali letadlo, proto se rozhodl, že se vydá bojovat do Anglie.“
Ptala jsem se: „Jak se tam dostal?“ Mamka mi povídala, že šel pěš-
ky na Slovensko, potom vlakem do Maďarska a do Lisabonu, od-
tud lodí do Francie, následně do Anglie. 
„A kolik mu bylo let?“ Mamka odpověděla, že to byl mladý kluk, 
něco přes 20 let. Pokračovala, že si na svých cestách psal deník, 
který se nedávno našel. „Vrátil se strýc domů?“ „Bohužel ne.“ odpo-
věděla, „Karel umřel při výcviku.“

Převyprávěla Anežka

pomoc partyzánům 
V lesích mezi Litoměřicemi a sousední vesnicí Zbyslavec na úpatí 
Železných hor jsou dodnes pozůstatky zemlianky. Podle dědo-
vých slov se jedná o úkryt, který si během války vybudovali par-
tyzáni. Potvrzuje to i pomník, který je na místě také.
Úkryt na  začátku zimy si vybudovala dvanáctičlenná skupina 
partyzánů, která zde přistála z výsadku Mistra Jana Husa. Partyzá-
ni brzy navázali kontakty v nedaleké vesnici Lipovec-Litoměřice. 
Rodiny z Lipovce jim poskytovaly potraviny a potřebné věci.
Toto vše vypráví dědův soused Brom, potomek jedné z místních 
rodin. V  reportáži na  Českém rozhlase popisuje, kde partyzáni 
brali vodu a jakou pomoc jim rodiny poskytovaly: „Pro vodu cho-
dili tady do toho potůčku, poněvadž tady teče pramenitá voda.“ 
O pomoci říká: „No tak třeba k pekaři Korkovi chodili pro chleba 
a tetka Kutiltová jim tam dala bubínek na těch nožičkách, jak bý-
valy ty litinový kamna.’’ V prosinci gestapo zatklo všechny muže 
z vesnice ve věku 16-70 let a dva měsíce před koncem války zatkli 
také partyzány.

Zapsal Hynek

Český rozhlas, reportáž: 

pradědeček na pátrací stanici
„Mami, můžeš mi povědět, co ti vyprávěla babička o válce?“ ptám 
se nedočkavě. „Co dělal třeba pradědeček?“ Maminka se na mě 
udiveně podívá a  chvilku se zamýšlí: „Pamatuju si, jak mi tvoje 
babička vyprávěla, že pradědeček pracoval na  pátrací stanici.“ 
Zaujatě se na mámu podívám, opřu se o loket a zeptám se: „Po-
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vídala ti babička o nějakých z pradědečkových dobrodružství?“ 
Maminka si povzdychne a jemně se na mě usměje: „Snad až moc 
dobře si pamatuji jednu historku od tvé babičky.“
„Jednoho dne, když pradědeček dělal inventuru pátrací stanice, 
přijeli na stanici gestapáci.’’ Znepokojeně se na maminku podí-
vám. „Příslušníci gestapa všechny postříleli. Až na tvého pradě-
dečka.“ Maminka řekla s malým, skoro až ustaraným úsměvem: 
„Tvůj pradědeček se šťastnou náhodou vyhnul smrti tím, že zrov-
na byl v zadním skladu.“

Zaznamenala Johanka

nebojácný a ostražitý chlápek
Tenkrát jsem se ptal táty: „Tati, víš něco o dědovi z války?“ Táta 
mi na to řekl, že ano: “Můj děda byl vždycky zvláštní chlap. Nebyl 
voják, nikdy neměl uniformu ani pušku, ale za války se ukázalo, 
že to není o tom, kdo stojí na frontě, ale že musí mít statečnost 
a kuráž.“
„A kde děda žil?”
„Bylo to někdy ke konci války, v roce 1945. Děda žil v malém měs-
tě poblíž Prahy, kde se lidi už rozčílili, že už nechtějí, aby jim ně-
kdo něco furt rozkazoval. Ale na dědovi mě zaujalo, že se vůbec 
Němců nebál, a proto začal dělat barikády na silnicích, aby Něm-
ci měli potíže s projížděním. Přitom jak stavěl, tak jezdil na kole 
a vlál českou vlajkou jako hrdina svojí vlasti, což mě hodně roze-
smálo.“
„Tak děkuju tati a  jaký vlastně děda byl?“ „Děda byl nebojácný 
a ostražitý chlápek.“

Zapsal René

věřil, že musí pomáhat
„Babičko, povíš mi něco o  válce, co se v  naší rodině traduje?” 
Babička: „Dobře, vzpomínám si na příběh mého tatínka. Během 
války ukrýval ve sklepě dva mladíky, kteří utíkali před odvodem. 
Bylo to riskantní, ale věřil, že musí pomáhat.“
„A co se stalo dál?” zeptal jsem se zvědavě. „Jednoho dne přišli 
vojáci, prohledávali domy. Maminka se hrozně bála, ale tatínek 

zůstal klidný.“ Řekl: „Musíme to zvládnout, i  kdyby nás to stálo 
všechno.” Naštěstí vojáci nic nenašli a mladíci díky tomu přežili.

Zapsal Jakub

proč dostal praděda pár facek?
„Mému tatínkovi bylo zhruba 13 let,“ řekl děda a  pokračoval 
ve vyprávění, „žil v Praze. Jednou stál na ulici a okolo projížděli 
Němci na  motorkách. Můj děda, tvůj praděda, vyprávěl, že jim 
mával, ale viděl ho jeho otec a dal mu pár facek.“

Dozvěděla se Lída

co jsem se dozvěděla o prarodičích
„Co dělali tvůj tatínek a maminka za druhé světové války?“ „Když 
bylo tatínkovi sedmnáct,“ vyprávěl děda, „byl na  barikádách 
a maminka byla totálně nasazena na nucené práce v Německu.“ 

Zjistila Natali

Na nás zbylo doplnit sebrané vzpomínky zajímavými 
dokumenty z archivu Muzea Všenory

p  �Zahlazování kráterů po bombardování u Dobřichovic

  �Z událostí v roce 1940:   �Konec války s sebou přinesl vlnu dalších událostí:

historie

Jak vypadá přestavba domova pro seniory?
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rozhLédněme se ... PorTrÉTY ZAJíMAVýCH osoBnosTí Z nAšeHo okolí

  �Pavel Nechvíle   �Jiří Stivín

nadpis je úvodním veršem 
známé písničky, my si dnes ale 
budeme povídat o tom, jak se 
potkali dva skvělí muzikanti:  
houslista české filharmonie 
pavel nechvíle a flétnista Jiří 
stivín.

Oba nás velice potěšili společným kon-
certem na podzim loňského roku v kul-

turním domě. Za své úžasné výkony sklidili 
dlouhotrvající potlesk vyprodaného sálu.

Tak, jaké to je „když se dva potkají ?“
Pavel Nechvíle
S Jiřím jsme se znali dávno od vidění, a také 
prostřednictvím jeho dcery Markéty, se kte-
rou jsem občas hrál v  různých pražských 
orchestrech. Rovněž jsme se potkávali na ná-
draží, či na masopustu a též na cyklistických 
výletech, kolo je naším společným koníčkem. 
Nápad uskutečnit společný koncert mne zau-
jal, a tak jsem navštívil Jiřího u něho ve stu-
diu, a  z  jeho notového archivu jsme vybrali 
skladby, vhodné pro všenorské publikum.

Jiří Stivín
Před časem jsem jel na  kole přes železniční 
most, když mne předjel cyklista, který za-
brzdil a pravil „mistři mají přednost“. Byl to 
právě pan Nechvíle, kterého jsem znal zatím 
pouze z vyprávění. Později jsme se několikrát 
potkali v kulturním domě, našli společnou řeč 
a dohodli podzimní koncert.

Oba umělci žijí řadu let ve  Všenorech, 
a  pro naši obec uskutečnili již řadu vy-
stoupení- Pavel pořádá několik let tradiční 
vánoční koncerty, spolu se svými kolegy, 
Jiří zase hraje nejen na  Jablkobraní a  při 
vítání občánků, ale navíc  vždy ochot-
ně přijme pozvání i  k  jiným všenorským 
akcím. Doufáme, že nám na  jaře zahraje 
i  v  kulturním domě. Je však také velmi 
aktivní při práci s  mladými hudebníky 
a výtvarníky. Jeho Centrum pro improvi-
zaci v umění, tzv.CapArt, má dlouholetou 
tradici a letos se uskuteční již po šedesáté. 
Ve  Frýdlantu v  Čechách vede od  r. 1984 
jazzový work shop, kterého se zúčastní cca 
15 předních jazzových muzikantů a až 240 
frekventantů.

Jak tedy probíhaly zkoušky na společný 
koncert ?
Pavel Nechvíle
Na  první setkání s  Jiřím a  kvartetem jsem 
po vybrání skladeb chtěl začít usilovně zkou-
šet. Ve  filharmonii každý program nejméně 
týden cizelujeme a  dbáme i  na  ty nejmenší 
detaily provedení..Když na  zkoušku dorazil 
Jiří, ohromil nás myšlenkou „ moc zkoušet 
nebudeme, nejlepší je improvizace na podiu“

Jiří Stivín
Improvizace je mi vlastní, a i do tak zvaných 
„vážných „ skladeb se snažím vnést trochu 
humoru nebo jazzové prvky. Vystoupení se 
tak „odlehčí“, komunikace s posluchači je při-
rozenější a  vzniká i  lepší vazba mezi publi-
kem a muzikanty.

A co říci na konec?
Když se potkají tihle dva, je se opravdu 
na co těšit a my si můžeme jenom přát, aby 
takovéhle „POTKÁVÁNÍ“  i v jiných oblas-
tech kultury v  naší obci bylo tak příjemné 
a úspěšné.

Alena Pražská

Když se dva potkají...
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Josef celerin –  
operní zpěvák
Josefa Celerina (19. 11. 1898 až  
22. 4. 1971), který byl sólistou opery 
Národního divadla v Praze od roku 
1930, kde s přestávkami vytvořil 
na 240 rolí mj. Marbuel – Čert a Káča; 
Kecal – Prodaná nevěsta; Vodník – 
Rusalka; Chrudoš – Rusalka; Antonio 
– Figarova svatba, si už málokdo 
ve Všenorech pamatuje. 
Na  konci třicátých let spolu se svými 
sourozenci zakoupil v tehdejších Hor-
ních Mokropsích vilu „Tetka“ č.p. 58 
(dnes č.p. 131) jako rodinný dům pro 
sebe a své rodiče, kteří tu od té doby 
trvale žili a  za  kterými sem pak čas-
to jezdil. Kromě „Tetky“ se nacházejí 
v blízkém okolí vily „Kazi“ a „Libuše“. 
Za  protektorátu v  době uplatňování 
nacistických rasových zákonů na  tzv. 
smíšená manželství (manželka Mar-
ta roz. Steinová byla židovského pů-
vodu) byl v  roce 1942 penzionován. 
A následně nasazen v posledním roce 
války do pracovního tábora.
Po válce byl opět angažován jako só-
lista opery Národního divadla v Praze. 
Zde působil do roku 1968.
Josef Celerin je pochován na Mokropes-
kém hřbitově spolu se svou ženou Mar-
tou, syny Antonínem, Josefem a svými 
rodiči a ostatními blízkými 
Na  fotografiích je v  některých rolích 
a  na  poslední z  nich spolu s  rodinou 
ve  Všenorech. V  horní řadě chová 
mého tatínka. V dolní řadě – nemluvně 
je naše bývalá starostka Všenor – Eliš-
ka Bubníková, která je sestřenicí mého 
tatínka Josefa Celerina mladšího.

Renata Pavlíková

rozhLédněme se ... PorTrÉTY ZAJíMAVýCH osoBnosTí Z nAšeHo okolí

rádi bychom blíže představili 
tomáše plavce, kterého znáte 
jako doručovatele české pošty. 
položili jsme mu pár otázek.

Někdy jezdíte na kole, někdy poštovním 
autem. Kterému dopravnímu prostředku 
dáváte přednost? 
Většinou jezdím raději na kole, to i za špat-
ného počasí. 

Jaké to je, za každého počasí vyrazit 
do ulic? 
Všenory jsou specifické svou změtí ulic 
a  uliček, kopcovitým terénem. Kdo ni-
kdy neroznášel pozvánky nebo jiné letáky 
do poštovních schránek, nedovede si před-
stavit, jak jsou cesty ke všenorským domům 
spletité. 

Mám to rozdělené na  čtyři bloky. Každý 
den roznesu jednu část. Tedy pokud rozná-
ším Všenorský zpravodaj. Když roznáším 
běžnou poštu, tak mě čekají celé Všenory. 

Říkáte čtyři bloky. Které to jsou?
První blok začíná Na  Kobylce a  končí až 
u fotbalového hříště. Další vede k železnič-
nímu mostu, na Benátky, pak Náves, Cihel-
na, Montana. Třetí vede od  všenorského 
hřbitova, dále na  Rozcestí, pak Černo-
lickou ulicí a  na  Kopaniny. Poslední blok 
vede od Tenisu na Brunšov, k ulici Na Pl-
zeňce, U Potoka a nakonec chatová osada 
Sušárna.

Znalosti a zkušenosti jsou plus. Třeba jen 
vědět, kde číhá na vás za plotem čtyřnohý 
hlídač? Nebo kde chybí zvonek. Jak se pak 
předá doporučený dopis? 
Když mám auto, zatroubím, ale je to má 
dobrá vůle. Také někdy pískám. Dobré je 
otevřené okno nebo pes, který ovšem po-
řádně štěká. Když jsme u  těch psů, párkrát 
jsem se lekl, když se nečekaně vedle schrán-
ky objevila v plotě nebo za plotem psí hlava. 

Nepříjemné je vhodit poštovní zásilku 
mylně sousedům a pak to řešit. 

Každý z nás je ale omylný. Naštěstí jsem 
hned na to hned vždy přišel. 

Co je největší překážka při doručování?  
Určitě počasí, třeba když prší nebo sněží. 
To musím pořád přikrývat poštu. A  vítr! 
Když to klouže, jdu pěšky. Nepříjemné je, 
když při doručování píchnu kolo. To pak je 
někde přivážu a jdu pěšky. Vést kolo a nést 
hromadu pošty, to fakt nejde. 

V kterých obcích nyní působíte? 
Roznáším celé Dobřichovice, Karlík, celé 
Všenory a bývaly i Lety. 

Ovšem každý den jsem jinde. Když už 
jsme u toho, celkem je na 20 obcí 8 lidí. Jez-
dí se až do  Vysokého Újezdu. Poznal jsem 
za  svého působení v  minulosti Karlštejn, 
Hlásnou Třebáň, Kuchař, Mořinu, Mořinku, 
Trněný Újezd, Bubovice, Srbsko, Rovinu, 
Mezouň, Kozolupy, Lužce. Možná to není 
vše, ale už si na další nemohu vzpomenout. 

Ve Všenorech je modrá schránka. K čemu 
je ta Na Burze? 
Modré schránky slouží k dočasnému odlo-
žení pošty, která je někdy dost těžká a i ob-
jemná. 

Nebojíte se přepadnutí?
Ani ne. Dříve se chodilo na Čihadla lesem 
a  to nebylo zrovna příjemné. Nyní jsou 
schránky pro Čihadla na Brunšově. Pro pe-
níze si lidé chodí na poštu. 

Kolik let jste zaměstnán u České pošty? 
Deset let. Začínal jsem v budově vedle staré 
školy, dnes se jí říká Stará pošta. Tehdy byla 
vedoucí všenorské pobočky paní Butovičová. 

Co si přejete do budoucna? 
Dobré počasí, auto bez poruch, jízdy bez ne-
hody a dobré sportovní výkony po všenor-
ských kopcích. 

Přejeme vám, aby se vše dařilo.
Alena Sahánková

Všenorský pošťák

p  �Na Všenorský zpravodaj mám dvoukolák. 

p  �Antonio p  �Graziano, 1947
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všemark se přestěhoval do nových 
prostor v č.p. 604 v ulici  
nad nádražím.
Otevřeno je od pátku 28. 2. 2025. Nevešel se bohužel prodejní 
pult, ale vyřešili to tak, že je možné si předem objednat 
nakrájenou uzeninu. Každý den mají  připravené běžné 
množství nejžádanějších čerstvých uzenin a sýrů v balíčcích. 
Nabídka zákusků zůstává stejná.

vybrali jsme zajímavosti z aktuálních událostí 
v naší obci aneb jak jde život ve všenorech
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Květiny andré – květinová kavárna

3. 3. 2025 byly v č.p. 604 v ulici Nad Nádražím otevřeny Květiny 
André. Najdete zde čerstvé květiny, víno, kávu, sladké a slané 
pohoštění, dárkové zboží, pohodu a přátelskou atmosféru 
Všichni jsou zde srdečně vítáni.
A otevírací doba?
Pondělí – zavřeno 
Úterý, středa, čtvrtek od 9:00 do 18:00 hod
Pátek – od 9:00 do 20:00
Sobota – od od 10:00 do 20:00
Neděle – 10:00 do 18:00

setkání u diany
Letošní setkání Okrašlovacího spolku Jíloviště a účastníků ze 
Všenor v lese u plastiky Diany 4. 1. 2025 je za námi. 
Ohníček, bohaté občerstvení i myslivecké troubení. Oslavili jsme 
společně sochu bohyně lovu a Měsíce, ochránkyni lesů a divoké 
zvěře. Letos se zúčastnilo rekordně přes 50 lidí. Všenoráků bylo 
podstatně víc než vloni. 

p  �Manželé Novotní nesměli chybět

  �Tradiční hromadná fotografie

p  �Podívali jsme se tam. Nahlédli jsme nejdříve jen oknem.

  �Potom jsme vstoupili dovnitř a ochutnali kávu a za a okny se pomalu 
začalo stmívat.

p  �Nastala chvíle na sklenku dobrého vína
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všenorský masopust 2025

V sobotu 15. 2. 2025 proběhl tradiční masopust. Přinášíme 
krátkou fotoreportáž z jeho průběhu. 

p  �Vladimír Šidlík a malý kytarista. Jedno 
z prvních setkání malého muzikanta 
s posluchači.

p  �Zastavení u staré školy, kde čekaly paní 
Pokorná a Lucka Kolbesbergerová 
s pohoštěním. Milé překvapení. 

  �Zastavení u dubu – o bohaté pohoštění 
byl velký zájem. Však byl průvod hodně 
dlouhý... 

vzpomínka 
V minulém čísle Všenorského zpravodaje jsem vzpomenula 
Mgr. Luď ka Sojku, který 30. října 2024 zemřel ve věku 
77 let. U jeho otce, Josefa Sojky, ředitele všenorské základní 
školy, jsem uvedla špatné vlastní jméno, což nyní s omluvou 
napravuji. 
Všenorskou školu řídil Josef Sojka od roku 1961 do 1977. Jeho 
pravou rukou byl zástupce František Činčera. Jejich společná 
pedagogická a  řídící práce ve Všenorech trvala do  roku 1977. 
Plných 16 školních roků! 
Ve Všenorském zpravodaji č. 2/2017 byla zveřejněna vzpomínka 
na oba učitele při příležitosti nedožitých 100 let od jejich naro-
zení. Pokud si budete chtít článek přečíst, stačí na webu obce 
Všenory najít č. 2/2017 v archivu Všenorského zpravodaje.

Alena Sahánková
  �Na fotografii sedící – Helena Zápotocká, Josef Sojka,  

Jana Gemperlová, Helena Skácelová. Stojící: František Činčera, 
Josef Škop (asi rok 1975).

  �Předávání klíče 
od obce Všenory 
královně masopustu 
Doubravce Samojské 
starostou obce 
Všenory, Romanem 
Štěrbou. Uváděl 
Vladimír Šidlík

  �Královna masopustu jela s dětmi na voze. 
Poděkování patří panu Pokornému, který 
jel s traktorem. Valník posloužil i jako 
jeviště.

  �A dojeli a došli jsme na veselici před 
kulturním domem. Stánky s občerstvením 
byly plné dobrot. Medvěd, nezničitelný 
Petr Panoch, tančil jako o závod. Stihl vzít 
do kola snad všechny přítomné ženy.
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Alena Sahánková
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aKce v Kulturním domě všenory
březen – květen 2025
Program bude průběžně doplňován a bude k dispozici 
na webu Kulturního domu Všenory
https://kdvsenory.cz/.
Změna programu vyhrazena.

Jana biederman – abstraktní 
amatérské umění
Literární kavárna Kulturního domu Všenory do 12. 4. 2025

otevřena Kaple sv. Jana Křtitele
Sobota 15. března od 11 hod. do 16 hod.
Muzeum Všenory včetně Literární kavárny a Všenorské knihovny 
přístupno již od 10 hod. do 18 hod.
Občerstvení: chlebíčky, zákusky, poháry, káva, čaj, alkoholické 
a nealkoholické nápoje.

odpoledne s pohádkou
Pátek 28. března od 14 hod. do 16 hod.
V rámci celostátní akce knihoven Noc s Andersenem. 
Divadelní soubor Hooroch zahraje pohádku Kouzelný meč. 
Promítnutí krátkého filmu o Janu Žižkovi a malé detektivní pátrání.

Jarní koncert
Sobota. 29. března od 18 hod.
Jiří Stivín představuje mladé talenty GMHS
Skladby Vivaldiho, Haydna, Vaňhala, Smetany, Šostakoviče 
a Dohnányiho.
Zahrají úspěšní studenti Gymnázia a Hudební školy hl. m. Prahy:
Anna Štajnochrová, Felicita Klinecká – housle
Anna Sládková – viola, Lukáš Sedlák – violoncello
Denis Stefanov – klavír
Program připravila a na klavír doprovází prof. Martina Hájková.

aKce mimo Kulturní dům všenory
geologická vycházka s oblíbeným 
průvodcem geologem filipem 
stehlíkem
Neděle. 13. dubna
Vycházka se tentokrát uskuteční v karbonu v okolí Stradonic. 
Okruh má necelé 4 km a není vhodný pro kočárky, protože 
pěšinky na trase jsou mnohdy příkré a úzké, někdy dokonce 
kamenité. Start i cíl je v Hýskově na velkém štěrkovém parkovišti 
u lávky přes Berounku. Sraz bude v 13. 4. 2025 v 10:30 (vlak 
od Berouna přijíždí v 10:18, bus 631 v 10:17). V karbonu 
pobudeme asi 3 hodiny. Restaurace U Bóny v cíli našeho putování 
bude otevřena, kapacita až 700 míst, přijďte v hojném počtu.

PozVÁnky nA AkCe
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aKce K 80. výročí Konce  
2. světové válKy
procházka všenorami za pomníky 
s vyprávěním
Pátek 25. dubna od 13.30 do 15 hod.
Kamenná lavička s pamětní deskou, hrob Květoslava Mašity, 
pomník A. P. Serdjukova nad nádražím – s položením věnců, 
určeno pro školní družinu, avšak veřejnost je vítána. Sraz ve 13.30 
v parku Na Burze.

položení věnce u pomníku padlých 
před starou školou
Neděle 27. dubna od 9 hod. do 11 hod.
Kdo bude mít zájem, může s námi položit věnec v 8.30 u hrobu 
sovětského vojáka na hřbitově v bývalých Horních Mokropsích. 
Ukážeme si též několik zajímavostí na hřbitově a pak sestoupíme 
k pomníku padlých před starou školou na 9. hodinu, kde 
položíme společně věnec. Následně se vypravíme procházkou 
k pomníčku Františka Másílka v lese nad Montanou. 

slavnostní večer k 80. výročí  
ukončení 2. světové války
Sobota 3. května od 18 hod. Kulturní dům Všenory
Kam se poděl bůh? Setkání s autorkou, zpěvačkou Michaelou 

Linkovou – povídání o skutečném příběhu z 2. světové války 
s hudebním doprovodem Milada Gajdová violoncello a Jiří 
Knotte klavír.

putování za velikonočním vajíčkem 
ve všenorech
13. dubna 2025 
proběhne ve Všenorech tradiční „Putování za velikonočním 
vajíčkem,“ které pořádá Středisko volného času (SVČ) Všenory 
ve spolupráci s Obcí Všenory. Tato akce je určena pro rodiče s dětmi 
a slibuje nejen zábavu, ale také návrat k velikonočním tradicím.
Účastníci se mohou těšit na putování, během kterého budou děti 
plnit různé úkoly. Na konci trasy, v Kulturním domě Všenory, čeká 
na všechny odměna a možnost si společně s rodiči připomenout 
tradiční velikonoční zvyky, jako je pletení pomlázek.
Putování začne ve 13 hodin a předpokládané ukončení akce 
je kolem 17 hodin. Organizátoři srdečně zvou všechny rodiče 
s dětmi, aby se zúčastnili této krásné velikonoční tradice a strávili 
společně odpoledne plné zábavy a učení se o našich tradicích.
Neváhejte a přidejte se k nám na putování za velikonočním 
vajíčkem ve Všenorech!

arboretum všenory
Pátek, sobota od 10 hod. do 17 hod.
Po tel. domluvě návštěva možná kdykoliv.
V zimních měsících arboretum uzavřeno.
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běžecká série berounka:  
dvanáct závodů v krásné přírodě

Běhání v přírodě, pravidelné sportovní výzvy a přátelská 
atmosféra – to vše nabízí Běžecká série Berounka. Tento 
jedinečný soubor dvanácti závodů probíhá každé první 
pondělí v měsíci od ledna do prosince. Účastníci se mohou 
těšit na přibližně desetikilometrové trasy s převýšením 
kolem 250 metrů, které vedou malebnými lesními cestami.
Cílem série je nejen podpora fyzické aktivity a zdravého životního 
stylu, ale také budování běžecké komunity. Na závody přicházejí 
jak zkušení běžci, tak začátečníci, kteří hledají motivaci a nové 
sportovní zážitky. Každý závod má svou specifickou trasu, což 
znamená, že účastníci mohou každý měsíc čelit nové výzvě 
a objevovat krásy okolní přírody.
Start závodů je vždy v 18:00, což umožňuje běžcům spojit sport 
s pracovním dnem a vychutnat si atmosféru podvečerního 

běhání. Registrace probíhá online i na místě a vítaný je každý, 
kdo má chuť se zapojit. Nezáleží na tom, zda běháte pro radost, 
pro osobní rekordy, nebo jen proto, abyste zakončili den aktivně 
– Běžecká série Berounka je tu pro všechny. Přijďte si s námi 
zaběhat, překonat sami sebe a užít si krásu přírody.
Více informací naleznete na www.bezeckaserieberounka.cz nebo 
sociálních sítích.
Fotky jsou ze závodu Černošice.

informujeme o třetím závodu 
ve všenorech
První pondělí v březnu proběhl třetí závod Běžecké série 
Berounka, tentokrát ve Všenorech. Trať vedla až na rozhlednu 
Korunka a byla jednou z nejtěžších v celé serii – běžci museli 
zdolat téměř 450 metrů převýšení a druhou polovinu závodu 
absolvovali ve tmě s čelovkami.

S náročnými podmínkami si nejlépe poradil Daniel Götz, který 
trať pokořil v čase pod 45 minut. Mezi ženami zvítězila Klára 
Kačerovská. Oba tak obhájili své vítězství z předchozího závodu 
v Černošicích. Stabilní formu potvrdil také Miroslav Kovář, který 
si už potřetí v řadě odvezl třetí místo.
Atmosféru závodu zpříjemnil výtvarník Pavel Švácha, který 
věnoval své obrazy malované z místní vyhlídky druhým 
nejrychlejším závodníkům v mužské i ženské kategorii.
Další závod se poběží v Dobřichovicích, kde na běžce čeká 
mírně odpočinkovější, ale stále náročná trať s převýšením přes 
250 m a délkou přes 11 km. Tentokrát zavítáme do krásné 
krajiny Českého krasu.
Zveme všechny běžecké nadšence, aby se přidali k dalšímu 
závodu a užili si jedinečnou atmosféru této sportovní série!

Honza Mrňák

p  �Start druhého závodu v Černošicích. 

p  �Start 
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p  �Nejrychlejší ženy

  �Dobřichovický tajemník
  �Stoupání ke Kapli sv. Jana Křtitele
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  �Stoupání ke Korunce
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Všenorský zpravodaj je periodický tisk územního samosprávného celku obce Všenory. 
Vychází čtvrtletně a je rozšiřován zdarma do všech domácností, je též dostupný 
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Ceník řádkové inzerce
Soukromé osoby: první dva řádky zdarma, 
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Podnikatelé: každý započatý řádek  100 Kč

Cena plošné i řádkové inzerce na poslední straně  
je o 50 % vyšší, než jsou výše uvedené ceny.

Příjem inzerce: obec@vsenory.cz

1/4
1/8

1/8

1/2

Všenorský masopust 2025. 
Foto Vilém Gallóo
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ČIŠTĚNÍ KUSOVÝCH
KOBERCŮ
TABÁK A DROGERIE
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Květoslava Mašity 244
Všenory (252 31)
otvírací doba
PO:  8.00 - 12.00 / 14.00 - 17.00
ÚT:  8.00 - 12.00 / 14.00 - 17.00
ST:   8.00 - 12.00 / 14.00 - 17.00
ČT:  8.00 - 12.00 / 14.00 - 17.00
PÁ:   8.00 - 12.00
SO:  8.00 - 11.00


